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SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané!

Letošní rok byl jakýsi nevyvedený. Aspoň co se týče možností cestování, 
nakupování, ale taky třeba pro část lidí chození či ježdění do práce. Leckdo se 
musel kvůli pandemii koronaviru omezit a hledat nové způsoby, jak v této době 
fungovat. Asi nejvíc se to dotýkalo školáků a jejich rodičů.

Začalo to jako velká neznámá už na jaře a šířící se choroba zvedla nejen 
v Kobylnicích, ale i v celé republice, velkou vlnu solidarity a troufám si říct 
i ohleduplnosti. Z úrovně obce jsme se snažili pomoc koordinovat a taky zajišťovat 
a občas docházelo k takovým paradoxům, že nakonec byla pomoc nabízena 
i od těch, kterým jsme se snažili ji zajistit. Chtěl bych všem velice poděkovat za 
ten jarní přístup, ale nakonec i za chování ve druhé vlně na podzim. V žádném 
případě nemáme informace o tom, kdo je kdy nemocný, ale od konce léta už 
jsou obci poskytovány informace o počtech nakažených. A tato čísla dokládají, 
že se kobylničtí občané chovají odpovědně, protože počet pozitivně testovaných 
na 1000 obyvatel je u nás vždycky o něco menší, než je právě průměr za celou 
republiku. 

Pandemie ovlivnila samozřejmě i obecní aktivity, které se vždy těšily velkému 
zájmu veřejnosti. Spousta akcí musela být úplně zrušena a některé byly zatím 
odloženy a doposud nevíme, jestli a jak nakonec proběhnou. Typicky je to třeba 
vítání nových občánků, ale i další akce, které se nemohly konat z důvodu zákazu 
shromažďování většího počtu osob. Možná bychom si ale neměli stěžovat, 
protože ta největší veřejná akce – tradiční hody – se uskutečnit mohla a počtem 
návštěvníků byla nakonec mimořádná. A velice se vydařilo i další setkání, které 
mělo alespoň symbolicky nahradit řadu akcí, které nebylo možné uspořádat. 
Ano, myslím tím „Státní svátek“ Kobylnic a jeho četní účastníci jistě dosvědčí, že 
se nejednalo o žádnou symboliku, ale že to byla naprosto plnohodnotná událost 
kulturního, společenského, sportovního i gastronomického života, určená pro 
všechny věkové kategorie našich obyvatel a dalších hostů. Proto můj upřímný 
dík patří nejen všem organizátorům, ale vlastně všem, kdo přišli a aktivní účastí 
posílili význam této akce.

V tomto roce se ale podařilo ledacos i na poli zabezpečení materiálně 
technických podmínek pro život v obci. V prvé řadě věci, které jsou na první 
pohled vidět. Je to zejména dokončení výstavby sběrného dvora a cyklostezky 
a zahájení jejich provozu. Obě dvě tyto stavby velmi rychle začaly být hojně 
využívány, cyklostezka dokonce i dost dlouho před jejím oficiálním dokončením. 
Pro sběrný dvůr jsme hledali takové provozní hodiny, aby jej skutečně mohlo 
dobře využívat co nejvíce našich občanů, a nakonec se ukazuje, že z těch 
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„vesnických“ sběrných dvorů v okolí má otevřeno nejdéle. A cyklostezka má 
otevřeno vlastně pořád! V létě, kdy byly ještě dlouhé dny, ani nepřekvapovalo, 
že je na ní hustý provoz od rána až do pozdního večera. I teď, když už den 
ztrácí svou vládu a větší část dne je šero nebo tma, je na cyklostezce stále živo. 
Největší podíl je cyklistů, kteří využívají možnosti jízdy bez kontaktu s motorovou 
dopravou a kteří jezdí buď ze sportu – to nejvíc ve dnech pracovního volna 
– anebo za prací. Ty je možno potkat v pracovní dny brzo ráno nebo naopak 
večer, ale dnes už ráno i večer za úplné tmy. Cyklostezka je ale určena i pro 
pěší a ti ji také hodně využívají. Koneckonců je daleko bezpečnější jít třeba 
s dětmi nebo i se psem na vycházku v místech, kde vás nemůže srazit auto. Jen 
je třeba dodržovat pravidla (chodí i jezdí se vpravo!) a zároveň se snažit o trochu 
ohleduplnosti, abychom se všichni na tuto komunikaci vešli. Na závěr podzimu 
se ještě podařilo vysázet okolo cyklostezky doprovodnou zeleň a všichni věříme, 
že až se uchytí a rozroste, bude poskytovat příjemné prostředí, v létě chladivý 
stín a vlastně celý rok taky útočiště pro ptactvo, které nám z krajiny mizí.

Letos jsme také realizovali část výstavby nového veřejného osvětlení, a to 
v místech a trasách, kde nebude v souběhu s chystanou výměnou distribuční sítě 
elektřiny a kde tedy nemusíme čekat, až se k tomu dostane E.ON. Zároveň jsme 
taky provedli významnou modernizaci veřejného osvětlení, když byly vyměněny 
sodíkové výbojky za nové, moderní a úsporné řešení svítidly LED. Kdo má dnes 
svítidlo blíže k oknu než dřív, tak to možná ani nepoznal, ale úpravou nedochází jen 
ke snížení odběru elektrické energie, ale taky k významnému omezení světelného 
smogu, když tok světla se šíří právě jen tam, kam má, tedy na komunikaci.

Vedle těchto „viditelných“ věcí se ale v průběhu roku podařila ještě i řada 
dalších, které nejsou příliš zřejmé na první pohled. Z těch nejvýznamnějších 
se jedná zejména o rozšíření kapacity základní školy ve Šlapanicích dostavbou 
nového pavilonu, na jehož realizaci dlouhodobě přispíváme tak, aby naše děti 
měly dostupné vzdělávání společně na druhém stupni a nemuseli jsme pro 
ně hledat pár míst tu a pár zase onde (Sokolnice, Újezd, Židlochovice, Tuřany) 
a aby se tak jejich kolektiv mohl co nejvíce udržet pohromadě a zachovat tak 
i do budoucna obecní pospolitost. Škola ve Šlapanicích tedy vidět je, ale ne tak 
úplně v Kobylnicích.

Další (zatím neviditelná) záležitost je pokračování výstavby cyklostezky do 
Prace. Dnes je již ve stádiu, kdy je stavba povolena a vybírá se její dodavatel. 
Předpokládám, že zjara už budeme vidět i nějaký postup prací a třeba za rok už 
se po ní i projdeme a projedeme.

Je ještě celá řada dalších úkolů, které postupně řešíme a které vidět třeba nejsou 
a ani nebudou, ale pro budoucnost naší obce jsou důležité. Byla zahájena tvorba 
nového územního plánu, který – jak se ukazuje – budeme nezbytně potřebovat 



3

třeba pro zamýšlenou přístavbu nového pavilonu mateřské školy, anebo pro 
dobudování areálu okolo fotbalového hřiště. Obec ve spolupráci se Svazkem pro 
vodovody připravuje detailní pasport dešťové kanalizace a postupnou obnovu 
silničních dešťových vpustí. Svazek pro vodovody a kanalizace Šlapanicko 
buduje nový přivaděč vody a vodojem nad Prací tak, aby v budoucnu nemohlo 
docházet (většinou ve vrcholném létě) k poklesu tlaku vody a aby taky tento 
vodovod měl plnohodnotné parametry požárního vodovodu. Stranou zájmu 
obce nemůže zůstat ani základní nebo mateřská škola, knihovna, kultura nebo 
sport. Ale to jsou už tak zažité činnosti, že je mnozí z nás ani nevnímáme. A to je 
dobře. Patří přece již neoddělitelně k našemu životu,

Řada z vás dostala letos od katastrálního úřadu vyrozumění o tom, že některý 
pozemek svým charakterem neodpovídá tomu, co je v katastru zapsáno. To se 
týká i obce, a tak i my postupně pokračujeme v nápravě těchto nedokonalostí 
v evidenci majetku. 

Činnost obce obnáší řadu běžných denních úkolů od těch, které vidět jsou, třeba 
péče o vzhled obce, pořádek na ulicích i v okolí, péče o veřejnou zeleň, až po ty, 
které nevidíme, ale pokud bychom je vynechali, znepříjemnilo by to život nám 
všem. Chtěl bych proto jménem svým i celého zastupitelstva poděkovat všem, 
kteří ochotně na tomto poli pomáhají ať už jako zaměstnanci, členové komisí 
nebo i jako řadoví občané, kteří jsou jaksi přirozeně aktivní a sami se do všech 
činností zapojují a pomáhají k jejich dobrému průběhu a skvělému výsledku.

Koronavirová doba přináší množství nejistot v životě každého z nás, ale také 
v životě obce. Ani dnes, v době závěrky těchto listů, neumím říct, jestli budeme 
smět společně slavit Vánoce zpěvem koled u betléma nebo zda bude společné 
předvánoční setkání se seniory, na kterém vždy vystupovaly děti z mateřské 
školky, aby našim starším spoluobčanům také přinesli radost. Přes všechny 
tyto nejistoty a třeba i obavy z budoucího vývoje bych vám všem chtěl popřát 
radostné prožití Vánoc i mnoho osobního i rodinného štěstí v příštím roce!

Váš starosta Lubomír Šmíd

SLOVO MÍSTOSTAROSTKY
V letošním roce byly z obecního rozpočtu vynaloženy nemalé prostředky 

týkající se ekologie. V prvním případě se jedná o zprovoznění sběrného dvora, 
do kterého mohou občané odkládat tříděný komunální odpad. Ve druhém se 
jedná o provedení výsadby, která zlepší klima na cyklostezce a přispěje k boji 
proti suchu. Obě tyto záležitosti mají také vliv na pracovní náplň obecních 
zaměstnanců. Od některých občanů jsem slyšela chválu na „luxus“ otevření 
sběrného dvora třikrát týdně, jiným však ani tento „luxus“ nestačí a odkládají 
vytříděný odpad na místa, kam nepatří, a přidělávají tak zaměstnancům obce 
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zbytečně práci s jeho odklízením. Tento čas jim potom chybí na činnosti jako je 
například údržba zeleně kolem cyklostezky. 

Patřím k těm pamětníkům, kteří si z každé doby snaží zapamatovat to 
dobré. Vzpomínám na doby z dětství, kdy bylo samozřejmostí pečovat o okolí 
svých domů a chodit na různé brigády. V listopadu jsme si připomínali 31 let 
od výročí sametové revoluce. S nostalgií jsem vzpomínala na vlnu solidarity 
a sounáležitosti roku 1989. Jistou vlnu solidarity a ochoty pomáhat jsme zažili 
i na obecní úrovni na jaře letošního roku. Roku, který nám z jedné jeho poloviny, 
kromě jiného, vzal možnost se potkávat na společenských akcích. Nezbývá, než 
s nadějí vyhlížet do roku následujícího. Osobně v sobě ponechávám naději, že 
v Kobylnicích bude vždy dostatek občanů, kteří budou ochotni se zapojit do 
obecního dění. Jak se nám zde bude žít, záleží na každém z nás.

Přeji všem pokojné Vánoce prožité ve zdraví a hodně štěstí a zdraví v příštím 
roce. Alena Ulbrichová

ZVUKY SIRÉN
Odkud spouští sirény? Jak poznáte, kdy jde o zkoušku, pietu a kdy hrozí 

nebezpečí?
V naší obci máme sirénu rotačního typu, kterou spouští dálkově dispečink 

operačního a informačního střediska hasičského záchranného sboru 
Jihomoravského kraje podle vyhodnocení situace hrozícího nebezpečí. Proto je 
důležité umět rozlišovat jednotlivé druhy signálů.

Všeobecná výstraha - tento signál oznamuje hrozící nebezpečí a může zaznít 
kdykoli, v kteroukoli denní i noční dobu. Signál „Všeobecná výstraha“ je kolísavý 
tón po dobu 140 sekund a může zaznít 3x po sobě.

Zkouška sirén - tento signál uslyšíte nejčastěji, a to každou první středu v měsíci 
ve 12.00 hodin. Ověřuje se jím funkčnost systému a také slyšitelnost sirén. Signál 
„Zkouška sirén“ je nepřerušovaný tón sirény po dobu 140 sekund. Tento stejný 
tón se používá i při pietním spouštění sirén, o kterém je obyvatelstvo předem 
informováno. 

Požární poplach - tento signál slouží pouze ke svolání jednotek požární ochrany 
k výjezdu na zásah. Signál „Požární poplach“ je 1x přerušený tón po dobu 
60 sekund. Požární poplach také není varovným signálem! Při tomto signálu 
doporučujeme pouze zjistit, jestli se případný požár nebo jiná mimořádná 
událost neděje ve Vašem bezprostředním okolí, a pokud Vás neohrožuje, 
zachovejte klid a nic nedělejte, nebudete-li k tomu záchranáři vyzváni.

Jak se zachovat po spuštění varovného signálu „Všeobecná výstraha“? Tento 
signál se spouští při typech ohrožení, jako jsou např. povodně, hrozící výbuch 
plynu, únik nebezpečných látek, nález výbušniny, apod.
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Hasičským záchranným sborem, který je spolu s Policií ČR hlavním 
koordinátorem mimořádných událostí, při kterých hrozí ohrožení obyvatel, je 
doporučeno:
1. Vyhledat úkryt ve zděné budově.
2. Uzavřít okna, dveře.
3.  Zajistit si přístup k informačnímu zdroji a snažit se zjistit, jaký druh nebez-

pečí hrozí. V žádném případě zbytečně netelefonovat, především ne na 
tísňové linky. V případě rozsáhlé mimořádné události se vše důležité dozvíte 
z médií: internetu, televize a rádia, především ČT 1 a ČRo 1-Radiožurnál, 
popř. z obecního rozhlasu nebo od zasahujících záchranářů. 

4.  Řídit se pokyny členů složek Integrovaného záchranného systému, tedy za-
sahujících hasičů, policie a zdravotních záchranářů.

  Čerpáno z portálu hasičského záchranného sboru.
Alena Ulbrichová

STŘÍPKY ZE ZASTUPITELSTVA A Z RADY OBCE
ZE ZASTUPITELSTVA OBCE

10. zasedání Zastupitelstva obce Kobylnice se konalo 25. 6. 2020. 
Zastupitelstvo obce schválilo:
•  Závěrečný účet a roční účetní závěrku obce Kobylnice za rok 2019 

 Příjmy  25 736.964,46 Kč 
 Výdaje  21 729.731,44 Kč 
 Financování  4 007.233,02 Kč 

   Výkaz zisku a ztráty: 
 Výnosy 18 501.606,57 Kč
 Náklady 13 479.934,48 Kč
 Výsledek hospodaření  5 139.852,09 Kč
 Výsledek po zdanění 5 021.672,09 Kč

•  směnu pozemku parc. č. 234/2 v k. ú. Kobylnice u Brna o výměře 149 m2 za 
pozemek parc. č. 210/4 v k. ú. Kobylnice u Brna o výměře 149 m2, který leží 
ve veřejném prostoru ulice Krátké,

•  prodej pozemku parc. č. 759/96 v k. ú. Kobylnice u Brna o výměře 69 m2 
a pozemku parc. č. 759/101 v k. ú. Kobylnice u Brna o výměře 2 282 m2 za 
cenu 6 112.600 Kč a smlouvu kupní,

•  prodej pozemku parc. č. 759/100 v k. ú. Kobylnice u Brna o výměře 768 m2 

za cenu 1 996.800 Kč a smlouvu o smlouvě budoucí kupní,
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•  prodej pozemku parc. č. 802/2 v k. ú. Kobylnice u Brna o výměře 17 m2 za 
cenu 44.200 Kč,

•  prodej pozemků parc. č. 400/4 a 400/5 v k. ú. Kobylnice u Brna o celkové 
výměře 5 m2 za cenu 13.000 Kč,

•  plánovací smlouvu, která zavazuje stavebníky realizovat do konce roku 2023 
potřebné inženýrské sítě a místo pro dlážděný prostor pro umístění nádob 
na separovaný pro výstavbu rodinných domů v lokalitě U Řempa,

•  plánovací smlouvu, ve které se vlastník pozemku p.č. 112/17 v k.ú. 
Kobylnice u Brna zavazuje vybudovat technickou infrastrukturu a následně 
i s pozemkem předat obci, 

•  plánovací smlouvu, ve které se vlastník pozemku p.č. 518 v k.ú. Kobylnice 
u Brna zavazuje vybudovat část chodníku a následně i s pozemkem předat 
obci, 

•  dar ve výši 180.000 Kč ve prospěch TJ Sokol Kobylnice. na provozní náklady 
a na opravy budovy sokolovny, případně dalších sportovišť,

•  přijetí pozemku (komunikace U Splavu) parc. č. 94/80 v k. ú. Kobylnice 
u Brna včetně všech příslušenství a schvaluje darovací smlouvu na přijetí 
této nemovitosti,

•  bezúplatné přijetí komunikace (k pálenici) na pozemcích parc. č. 824, 827/7 
a 827/1 a dále bezúplatné přijetí porostu na pozemku parc. č.827/8, vše  
v k. ú. Kobylnice u Brna,

•  vydává Obecně závaznou vyhlášku obce Kobylnice č. 2/2020 o místních 
poplatcích,

•  vydává Obecně závaznou vyhlášku obce Kobylnice č. 3/2020 o nočním klidu.

11. zasedání Zastupitelstva obce Kobylnice se konalo 22. 9. 2020. 
Zastupitelstvo obce schválilo:
•  úpravu smlouvy kupní na pozemky parc. č. 759/96 a 759/101 v k. ú. Kobylnice 

u Brna, kterou zastupitelstvo schválilo na 10. zasedání a to z důvodu změny 
částky tak, aby celá kupní částka byla snadno dělitelná třemi. Celková kupní 
cena se zvyšuje o 2 Kč,

•  stanovilo názvy budoucích ulic v lokalitě U Váhy takto: Chrpová, Levandulová,
•  schválilo Obecně závaznou vyhlášku obce Kobylnice č. 4/2020 o systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů, včetně systému nakládání se stavebním odpadem na 
území obce Kobylnice.

Všechny zápisy ze Zastupitelstva obce Kobylnice jsou zveřejněny na webových 
stránkách obce.
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ZE SCHŮZÍ RADY OBCE
Rada obce schválila:
•  Cenový dodatek č. 2 ke Smlouvě o odběru sběrového papíru uzavřené mezi 

společností REMAT, s.r.o. a obcí Kobylnice,
•  poskytnutí dárkových předmětů žákům 5. třídy ZŠ v celkové výši 3.122 Kč 

a kytici pro paní učitelku,
•  výpověď ze Smlouvy o sdružených dodávkách elektřiny E.ON Energie, a.s. na 

dům č.p. 37,
•  realizaci opravy vpusti dešťové kanalizace u vozovky na ulici Sokolnické 

a jejího nejbližšího okolí, 
•  jako nejvhodnějšího uchazeče o veřejnou zakázku Interakční prvek Kobylnice 

(výsadba okolo cyklostezky) ARBO-TEAM stromolezci a smlouvu s tímto 
uchazečem,

•  jako vhodného uchazeče o veřejnou zakázku Úprava u hřiště v Kobylnicích  
(z důvodu výstavby cyklostezky na pozemku TJ Sokol přesunutí mobiliáře 
a vybavení hřiště) firmu Dlaždičské a zednické práce Zdeněk Pavlíček,

•  ar ve výši 10.000 Kč kobylnickým stárkům na přípravu hodů a na zapůjčení 
krojů,

•  přijetí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje v rámci dotačního programu 
„Podpora boje proti suchu, zadržení vody v krajině a následná péče o zeleň“ 
ve výši 44.500 Kč,

•  přijetí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje v rámci dotačního programu 
„Podpora rodinné a seniorské politiky na úrovni obcí pro rok 2020“ ve výši 
40.000 Kč,

•  vydala stanovisko, podle kterého nebude umožněna výstavba technických sítí 
(vodovod, tlaková kanalizace a plynovod) na pozemku parc. č. 96 a dále nebude 
umožněna výstavba čerpací stanice kanalizace na pozemku parc. č. 703/1 a dále 
rada neschválila navrženou Smlouvu o právu umístit a provést stavbu,

•  v souladu s pokynem hygieny a s odsouhlaseným záměrem výměny lehátek 
a lůžkovin v MŠ ekologicky zlikvidovat lehátka, 

•  ukládá starostovi objednat u odborné firmy realizaci vodorovného značení 
podle vydaného opatření obecné povahy o Stanovení místní úpravy provozu 
na pozemní komunikaci ulice Uzavřené,

•  přijetí daru od Vodárenské akciové společnosti, a.s. ve výši 5.000 Kč na 
podporu kultury,

•  Dodatek č. 1 ke Smlouvě o sběru, přepravě a odstraňování odpadu  
č. 15220927 mezi Obcí Kobylnice a AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o.,

•  jako vhodného uchazeče o veřejnou zakázku „Zpevněné plochy, oplocení 
a stavební úprava stávajícího oplocení hřbitova v Kobylnicích – projekční 
a inženýrské práce“ firmu FRAZPET s.r.o. za cenu 52.500 Kč,



8

•  věcné dary pro žáky v první třídě ZŠ Kobylnice, každému do ceny 40 Kč 
a finanční dar rodičům dětí s trvalým pobytem v obci a to ve výši 1.000 Kč,

•  objednání zhotovení zpevněné plochy pro nádoby na separovaný odpad 
před sběrným dvorem od firmy DLAŽDIČSKÉ A ZEDNICKÉ PRÁCE Zdeněk 
Pavlíček,

•  objednání následné péče o výsadby interakčního prvku Kobylnice okolo 
cyklostezky od firmy Julius Musil – ARBO team, 

•  volební řád školské rady ZŠ a MŠ Kobylnice pro volbu členů do tříčlenné 
školské rady,

•  finanční dar ve výši 7.000 Kč ve prospěch střediska Junáka 62330 Šlapanice,
•  udělila souhlas se zpevněním veřejně přístupné účelové komunikace na 

pozemcích obce parc. č. 756/8, 756/15, 756/17 a 751/3 Ing. Jiřímu Vrbasovi
•  přijetí daru ve výši 1.000 Kč od firmy VARF, spol. s r.o., IČ 269 19 672 

a darovací smlouvu.
•  nájemní smlouvu na hrobové místo IV/115 a X/246,247,
•  smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti inženýrské sítě na pozemku 

parc. č. 759/4 v k. ú. Kobylnice u Brna
•  Plán odpisů Základní školy a Mateřské školy Kobylnice, p.o., v celkové výši 

110.964 Kč a rozpočet na rok 2021 a střednědobý rozpočtový výhled ZŠ 
a MŠ Kobylnice, p.o. na roky 2022 a 2023.

 Jaroslava Urbánková, obecní úřad

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY
V září jsme plni očekávání začali nový školní rok společně s novými dětmi 

i s těmi, které školku už dobře znají a celé prázdniny se těšily na své kamarády, 
společné hry, tvoření a poznávaní světa kolem nás. Předškolákům zároveň 
začal jejich poslední rok bez velkých povinností, ale rok plný příprav na vstup 
do základní školy. Přirozenou formou se nejstarší děti učí poznávat, třídit, 
pozorovat a chápat vše, co je obklopuje, procvičují smysly, trénují jemnou 
i hrubou motoriku, která je velmi důležitá pro další rozvoj všech dovedností, 
které je nutné si osvojit. Ne nadarmo se často připomíná slavná kniha Roberta 
Fulghuma: „Všechno, co opravdu potřebuji znát, jsem se naučil v mateřské 
školce“

I když nám mnohé překazila hygienická opatření a jiné restrikce, snažíme se, 
aby děti ve školce tato omezení pociťovaly co nejméně.

Hned v září nás navštívila Zdravá pětka, což je unikátní celorepublikový 
vzdělávací program pro základní i mateřské školy, který je zaměřený na zdravý 
životní styl, především v oblasti zdravé stravy. Lektoři Zdravé pětky seznamují 
žáky zábavnou a interaktivní formou se zásadami zdravého stravování. Cílem 
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projektu je motivovat děti k automatickému přijetí zásad zdravé výživy a jejich 
přirozené implementaci do životního stylu.

Všechny děti také potěšilo divadélko Barborka s představením „O pejskovi 
a kočičce“.

Podzim jsme si užívali tvořením z přírodnin, procházkami v okolí a pozorováním 
měnící se přírody. Nová cyklostezka nám umožnuje krásné procházky 
v bezpečném a klidném prostředí. Děti se tak často vydávají pozorovat zvěř 
v oboře, poznávat stromy okolo „Tří doubků“ nebo mávat vodníkům pod 
stařičkými vrbami okolo Říčky.

S koncem měsíce listopadu nás také mnohé čeká. Těšíme se na divadlo 
„Krakonošovo spadlé listí“, vánoční focení, které nám přinese první závan 
adventních vůní a tajemství, a na výlet do přírody do ekologického centra  
Lipka-Jezírko. Pracoviště Lipky-Jezírko se nachází v malebném prostředí lesů 
poblíž brněnských Soběšic. Těžištěm činnosti Jezírka jsou jednodenní a pobytové 
ekologické výukové programy pro školy a školky. Velká část výuky probíhá přímo 
v lese v okolí pracoviště a umožňuje tak názorné učení a osvojování znalostí, 
ale i probouzení citového vztahu k lesu prostřednictvím aktivit zaměřených 
na smyslové vnímání přírody. Pracoviště je vybaveno speciálními výukovými 
a herními prvky, děti zde mohou prolézat šestnáctimetrovou chodbou 
mraveniště nebo strávit čas v nočním lese.

A s přicházející zimou se budeme těšit na všechny další zážitky, budeme doufat 
ve zdraví, zlepšování situace, rozšiřování možností, a děti především doufají 
v hromadu sněhu a snad, že přijde i ten Mikuláš. 

Mgr. Zuzana Křížová

SBĚRNÝ DVŮR
Řada z vás, kteří poctivě třídíte odpad, již využíváte nový sběrný dvůr, který 

se nachází v sousedství víceúčelového hřiště. Po jeho zprovoznění byl ukončen 
provoz stávajícího sběrného místa na horním dvoře na ulici Sokolnická. Také 
jsou již ukončeny mobilní svozy velkoobjemového a nebezpečného odpadu, 
prováděné dvakrát ročně.

Otevírací doba sběrného dvora je v období březen až listopad: 
 Pondělí a čtvrtek od 14.00 do 18.00 a v sobotu od 9.00 do 14.00.
 Otevírací doba v období prosinec až únor:
 Pondělí a čtvrtek od 14.00 do 17.00 a v sobotu od 9.00 do 14.00.
Občané Kobylnic, Prace a Ponětovic můžou v provozních hodinách na 

sběrném dvoře odkládat odpady zdarma. Jedinou výjimkou bude stavební suť 
a pneumatiky. Stavební suť ani pneumatiky nejsou odpadem komunálním, 
tedy obec nemá povinnost zajistit místo pro jejich sběr. U pneumatik je třeba 
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upřednostňovat zpětný odběr, který zdarma zajišťují prodejci pneumatik 
a některé pneuservisy zapojené do systému Etma. Stavební suť nesmí 
obsahovat nebezpečné odpady (asfalt, azbest, apod.) Na sběrném dvoře se sice 
budou stavební suť a pneumatiky přijímat, ale budou zpoplatněny dle ceníku:

Kód Druh odpadu Cena

16 01 03 pneumatiky 30 Kč za kus

17 05 04 zemina a kamení 30 Kč za kolečko

17 01 07 směsi cihel, betonu, tašek a keramických výrobků 30 Kč za kolečko

Za zpoplatněný odpad se bude platit přímo na sběrném dvoře, přičemž 
poukázky na suť, které jste si zakoupili na obecním úřadě, zůstávají v platnosti.

Nový sběrný dvůr není určen pro osoby samostatně výdělečně činné (OSVČ) 
a právnické osoby. Obsluha sběrného dvora může odmítnout přijmout odpad od 
fyzické osoby, jenž vykazuje známky odpadu z výdělečné činnosti. Ve sběrném 
dvoře nebudou přijímány demoliční odpady obsahující nebezpečné látky 
– azbest, asfaltová izolace apod. Likvidaci těchto odpadů si musí stavebník 
zajistit sám. 

A jaké druhy odpadů jsou na sběrném dvoře přijímány? 
•  Objemný odpad (např. matrace, čalouněný nábytek, koberce, zahradní 

plastový nábytek, …).
•  Dřevo (zvlášť budeme třídit např. dřevěný nábytek, palety, překližky, dveře, 

parkety, lamino, odřezky dřeva, … a zvlášť větve stromů o průměru větším 
než 1 cm).

•  Kovy (např. konzervy, plechovky, plechy, roury, kovové nádobí, dráty, drobné 
kovové díly, …).

•  Bioodpad (např. tráva, větve do průměru 1 cm, piliny, listí, spadané ovoce, …).
•  Stavební suť (např. cihly, beton, zdivo, porcelán, dlaždice, malta, kamenivo, …).
•  Nebezpečný odpad (např. barvy, laky vč. prázdných obalů, motorový olej, 

kyseliny, zásady,…).
•  Textil (např. oblečení, obuv, plyšové hračky, bytový textil, záclony, závěsy, …).
•  Papír (třídíme zvlášť karton, lepenku a obalový papír a zvlášť letáky, noviny, 

katalogy, ….).
•  Plasty (do kontejneru můžete uložit rozměrnější plasty, např. kanystry, 

kbelíky, polystyren, …).
•  Sklo (např. okenní tabule, zavařovací sklenice, lahve, flakony, …).
•  Jedlé rostlinné oleje a tuky.
•  Pneumatiky.
•  Baterie včetně autobaterií.
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Dále bude sběrný dvůr místem zpětného odběru domácích elektrozařízení:
•  Elektrozařízení (např. ledničky, pračky, televize, monitory, drobné elektro, 

elektrické hračky, …).
•  Úsporné žárovky a zářivky.

A jak vypadá vlastní provoz? Po příjezdu na sběrný dvůr obsluha zkontroluje 
vámi přivážený odpad, případně ho zváží a zaznamená do evidence, a následně 
vás nasměruje ke kontejneru, kam odpad vyložíte. Povinností obsluhy není 
váš odpad vykládat. Pokud povezete na sběrný dvůr kovové odpady, musíte 
si s sebou vzít doklad totožnosti! Platná legislativa nám ukládá povinnost 
zaznamenat číslo dokladu totožnosti osoby, která kovový odpad přivezla. 
Ostatních odpadů se tato povinnost netýká. 

Na závěr několik postřehů z provozu sběrného dvora, které by vás mohly 
nasměrovat k tomu, aby třídění odpadů bylo při jejich následné recyklaci nejen 
ekologické ale i ekonomické:
•  Objemný odpad je vhodné před odevzdáním do sběrného dvora pokud 

možno rozložit na části, které budou skladné a mohou se roztřídit podle 
druhu: dřevo, kov, čalounění, …

•  Z kovů třídíme zvlášť železo, hliník (např. plechovky, kde je znak „ALU“) a jiné 
barevné kovy.

•  U bioodpadu prosíme o respektování třídění větví do průměru 1 cm, které 
se dají kompostovat a větví nad 1 cm.

•  U papíru je důležité třídění zvlášť na kartony, které musí být sešlápnuté, 
protože výkup tohoto odpadu je nyní na ceně 0 Kč a platíme za dopravu. 
A zvlášť na noviny, kde se výkupní cena pohybuje do 3 Kč za kilogram. Dále 
upozorňujeme, že papír z modrého kontejneru umístěného před sběrným 
dvorem ručně vybírají zaměstnanci obce. Žádáme tedy občany, aby co 
nejvíce využívali možnosti odevzdat papír přímo na sběrný dvůr.

•  Plasty je vhodné třídit na rozměrnější a odevzdávat do sběrného dvora. Drobněj-
ší plasty můžete odkládat do kontejnerů na sběrných místech v obci. PET lahve, 
které jsou snadno recyklovatelné a za jejich likvidaci neplatíme, odkládejte do 
vaků. Naopak mezi recyklovatelné plasty nepatří např. novodur a sklolaminát.

•  Rostlinné oleje se v žádném případě nesmí vylévat do kanalizace, kde páchají 
značné škody. Do sběrného dvora je odevzdávejte v plastových lahvích. 
Obsluha dvora oleje slévá z lahví do barelů. 

•  Pneumatiky odevzdané do sběrného dvora se stávají odpadem a takto se 
s nimi nakládá, na rozdíl od zpětného odběru, kdy jsou pneumatiky předávány 
k recyklaci. Sběrné dvory nesmí být do zpětného odběru zapojeny.

Doufáme, že nový sběrný dvůr se stane důležitou součástí odpadového 
hospodářství obce a přiměje ke třídění odpadů co největší počet domácností. 

Alena Ulbrichová
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CYKLOSTEZKA A JEJÍ OKOLÍ
Síť cyklistických stezek „Šlapanicko“ byla předána stavební firmou do užívání 

Dobrovolnému svazku obcí Šlapanicko dne 10. 9. tohoto roku. V majetku svazku 
zůstane po dobu pěti let, přičemž je dohodnuto, že obce, na jejichž katastru leží, 
se budou podílet na její údržbě. 

U nás již proběhla úprava okolí stezky. Zaměstnanci obce kosili travní porost, 
což je, při délce 2,6 km na našem území, stálo nemalé úsilí. Koncem října bylo 
vše připraveno na to, aby mohlo dojít k výsadbě stromů a keřů po okrajích 
stezky. Naše obec získala na výsadbu s názvem: „Interakční prvek Kobylnice“ 
dotaci ve výši 400 000 Kč od Jihomoravského kraje, která pokryla 50 % výdajů, 
zbylou částku zaplatila obec ze svého rozpočtu. Ve výběrovém řízení na výsadbu 
uspěla s nejnižší cenou firma Julius Musil ARBO – team. Služeb této firmy jsme 
také využili při nutnosti vykácet a ořezat staré proschlé stromy v úsecích, kde 
bývaly mlýnské náhony, tedy úsek k Ponětovicím a kolem Bažantnice. Výsadba 
stromů a keřů byla provedena dle prováděcí dokumentace vypracované 
sdružením Rezekvítek a čítá 180 kusů stromů a 1000 keřů. Byl dán důraz na 
druhovou rozmanitost stromů, přičemž byly zvoleny stromy bez velkých plodů, 
které by mohly činit potíže po padání do povrchu stezky. V úsecích se střídají 
lípa, javor mléč, javor babyka, třešeň ptačí, habr, bříza a jeřáb ptačí. Na koncích 
úseků v blízkosti potoka jsou vysazeny vrby bílé a u Bažantnice duby. Z keřů byly 
zvoleny druhy vhodné do krajiny, většinou s drobnými plody. 

Okolí cyklostezky je upraveno tak, aby stromy v budoucnu poskytovaly stín 
a keře zase útočiště pro drobnou zvěř a ptactvo. Části starých kmenů stromů 
jsou v některých místech ponechány záměrně jako „broukoviště“. Okolí bylo 
také doplněno novými odpadkovými koši pro návštěvníky stezky tak, aby je 
mohli využívat všichni návštěvníci, i ti, kteří zde venčí své pejsky. Myslím si, 
že je vše připraveno k tomu, aby se stezka v našem katastrálním území stala 
příjemným místem pro všechny. Alena Ulbrichová

DOPRAVNÍ ZNAČENÍ A PARKOVÁNÍ  
NA ULICI UZAVŘENÁ

Ulice Uzavřená má vozovku šířky 6 m. Každý řidič, který má za sebou 
zkoušky v autoškole ví, že pokud parkuje s vozidlem na vozovce, musí vedle 
zaparkovaného auta zůstat místo šířky 3 m pro 1 jízdní pruh v každém směru. 
V případě vozovky v ulici Uzavřené tedy šestimetrová vozovka. Tři metry pro 
cestu tam a tři metry pro cestu zpět. Pokud toto není dodrženo, vystavuje se 
majitel parkujícího vozidla nebezpečí pokuty, ztráty bodů a odtažení vozidla.

Z výše uvedeného přehledu je každému jasné, že všechna vozidla v ulici 
Uzavřené bývala zaparkovaná v rozporu s platnými právními předpisy, 
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jejich majitelé porušovali zákon a vystavovali se nebezpečí postihu za strany  
policie.

Jediným řešením je taková úprava provozu na místní komunikaci, která zřídí 
tzv. „obousměrnou jednopruhovou komunikaci“, která může mít šířku pouze 
jednoho jízdního pruhu. To však znamená provedení takové úpravy místní 
komunikace, kde jsou vyznačena parkovací místa, musí být zajištěna tzv. 
výhybna, aby v případě dvou protijedoucích vozidel bylo zajištěno jejich vyhnutí 
a na vjezdu do ulice musí být omezení rychlosti.

S vědomím, že jsou porušována pravidla silničního provozu, ale většina majitelů 
auto v ulici Uzavřené nemá možnost řešit parkování svých vozidel jinde než na 
ulici, učinila obec již jednou, cca před 15 lety, pokus protiprávní stav napravit. 
Obec chtěla zafinancovat takovou úpravu, která umožní obyvatelům ulice 
Uzavřené parkovat na své ulici a přitom neporušovat zákon. Projektant navrhl 
několik variant řešení parkování v této ulici a vedení obce začalo věc projednávat 
s majiteli protiprávně zaparkovaných vozidel. Majitelé automobilů měli tehdy 
možnost vyjádřit se k navrhovaným řešením případně navrhnout řešení další, 
které by vyhovovalo jejich představám parkování, s možností vyhradit si 
konkrétní parkovací místo pro svůj vůz. A tehdy obec narazila na nepřekonatelný 
odpor některých obyvatel ulice Uzavřené, takže nebylo možné smírnou cestou 
realizovat žádnou úpravu. Protože obec měla tehdy i jiné priority, zejména 
v souvislosti s výstavbou splaškové kanalizace, byl tento problém odložen 
s vědomím, že bude nezbytné v budoucnosti protizákonné parkování řešit.

V souvislosti s novou výstavbou na konci ulice Uzavřené bylo toto řešení 
stanoveno direktivně tak, že pokud nebude provedeno, není možné novou 
výstavbu zkolaudovat. Tentokrát byli nuceni projektovou část úpravy zajistit 
stavebníci. Projektant v součinnosti s Policií ČR zhotovil projekt, který byl 
podkladem pro stanovení místní úpravy ulice Uzavřené prostřednictvím opatření 
obecné povahy v souladu se zákonem. Projekt byl vypracován tak, aby zajistil 
maximum parkovacích míst při dodržení norem, zákonů a vyhlášek. Následně se 
opět zvedla vlna odporu některých obyvatel ulice Uzavřené. Vedení obce učinilo 
další pokus vyhovět požadavkům obyvatel a zajistit změnu projektu podle jejich 
požadavků. Následně se však ukázalo, že žádné vstřícné řešení, které by zároveň 
splňovalo podmínky zákona i požadavky policie, nejsou ochotni akceptovat.

Rada obce tedy rozhodla realizovat značení podle schváleného projektu tak, 
aby bylo umožněno majitelům vozidel parkovat v ulici Uzavřené bez nebezpečí 
postihu ze strany Policie ČR. Do uzávěrky tohoto čísla Listů se již ukázalo, že tato 
realizovaná úprava dopravního značení na ulici Uzavřené je funkční a pokud se jím 
řidiči budou řídit, pak také bez rizika postihu ze strany dopravního inspektorátu. 

Přeji všem bezpečnou jízdu i parkování nejen v roce 2021!
Lubomír Šmíd, starosta
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VÁNOČNÍ PREVENTIVNÍ RADY OD HASIČŮ
Příjemně strávené vánoční svátky v kruhu svých nejbližších – to je přání většiny 

z nás. Hasiči přinášejí několik rad, na co si dát během předvánočního shonu 
i veselých vánočních oslav pozor, aby Vánoce zůstaly klidné.

Adventní věnce se svíčkami, které nejsou opatřeny nehořlavou podložkou 
bránící kontaktu s věncem, jsou určeny jen k dekoraci a v žádném případě 
bychom je neměli zapalovat. Rizikové jsou i věnce, kde není dostatečně 
připevněný držák pod svíčku nebo je kolem svíčky příliš mnoho chvojí.

Hořící svíčky jsou otevřeným ohněm, a proto bychom je v domácnosti nikdy 
neměli nechávat bez dozoru. Při odchodu z místnosti je nutné všechny řádně 
uhasit. Hořící svíčku umísťujeme na stabilní nehořlavou podložku. Svíčka 
musí stát v dostatečné vzdálenosti od hořlavých materiálů (jako jsou záclony 
a potahy), nesmí se pokládat do průvanu nebo do polic ve skříňkách. Rizikovým 
faktorem jsou malé děti a zvířata, které mohou hořící svíčku převrhnout. Také 
svíčky, které použijeme na rozsvícení vánočního stromku, musí být opatřeny 
nehořlavou podložkou, která zachycuje žhavý vosk a brání přímému styku svíce 
s jehličím. Svíčky by měly být na stromku umístěny stabilně, aby se nepřekotily 
a aby se svými plamínky příliš neblížily jehličí. Zhasněte je vždy, když opouštíte 
domov nebo jdete spát.

Prskavky používáme jen nad nehořlavým povrchem a při použití je držíme 
stranou od těla. Nikdy nevdechujeme kouř z prskavek, který je zdraví škodlivý. 
Před uložením do komunálního odpadu prskavky zchladíme, např. namočením 
do nádoby s vodou nebo zapíchnutím do sněhu.

Elektrické vánoční dekorace umisťujeme do takového prostředí, do jakého je 
výrobek určen. Vždy dodržujeme návod k použití. 

Pečení a vaření – otevřený plamen plynového sporáku nesmíme nechat 
bez dozoru. Zejména při smažení dbáme zvýšené opatrnosti, aby nedošlo ke 
vznícení potravin na pánvi. Pokud se tak stane, nikdy nehasíme horký olej 
vodou! Doporučený postup je: vypnout přívod energie, zakrýt pánev poklicí či 
plechem a oheň bez přístupu vzduchu nechat uhasnout.

K topení používáme výhradně topivo určené pro dané topidlo a oheň nikdy 
nezapalujeme pomocí vysoce hořlavých látek, např. benzinu. Popel ukládáme na 
bezpečné místo. Nejvíce požárů komínů způsobují nevyčištěné saze v komíně. 
Komíny je nutné pravidelně čistit a nechat zkontrolovat odborníkem.

Zábavní pyrotechniku doma uložíme na suchém místě. Manipulujeme s ní tak, 
abychom neohrozili život a majetek svůj ani nikoho jiného, nejlépe na volném 
prostranství minimálně 100 metrů od nejbližšího obydlí.

SDH Kobylnice Vám přeje příjemné prožití nastávajících vánočních svátků 
a šťastný nový rok 2021.
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KOBYLNICKÉ HODY 2020
Jak je tomu již každý rok, kobylnická chasa se na konci ledna sešla a domlouvala 

s velkým předstihem hody 2020. Určil se hlavní pár, kterým byl již podruhé 
Oldřich Střítecký a Linda Tůmová. Snažili jsme se i přivést do našeho kolektivu 
další nové tváře, což se nám povedlo.

Bohužel necelé dva týdny na to nás zasáhla nepříjemná situace kolem 
koronavirové pandemie. Naděje na uskutečnění hodů klesaly, ale nechali jsme 
věci ustát a čekali, co se bude dále dít…

Jakmile se vládní opatření začala postupně uvolňovat, začali jsme s přípravami 
hodů. Vzhledem k tomu, že jsme na to měli pouhé 2 měsíce, museli jsme 
pořádně „máknout“. Učili jsme se českou besedu, verbuňk, vrtěné, skočné 
a hodové písničky a samozřejmě jsme přivítali nové lidi do naší chasy. 

Místo dvou nácviků jsme zavítali na hody do Hrušek a Popic, abychom naladili 
tu správnou atmosféru a získali vazby s druhými chasami. Tato tradice by se 
měla udržovat v rámci dobrých vztahů a společných zážitků. 

V půli července nás opět trochu „přibrzdila“ zpráva, že se opatření v souvislosti 
s koronavirovou pandemii vrací. Hody jsme ale i přes to všechno nezrušili 
a snažili jsme se nějakým způsobem opatření dodržet (jednorázové kelímky pro 
veřejnost).

Hodový víkend jsme zahájili stavěním máje, které proběhlo v pátek v 17:00. 
Následovala diskotéka, která byla pod taktovkou kobylnického rodáka Martina 
Beneše ala DJ Benitta. Návštěvnost byla opravdu veliká, hrály se hity od 80‘ let 
až pod současnost.

Druhý den se naši stárečci vydali na zvaní po obci, a i přes vysoké teploty to 
zvládli bravurně. Sobotní zábava začala ve 20:00 a půl hodiny na to nástupem 
stárků, po kterém následoval proslov hlavního páru. Tančilo se a lidé se bavili. 
Kobylničtí stárci si i pro tento rok připravili půlnoční překvapení, jemuž náleželo 
téma „Mexico, Mexico“ od Tří Sester přezpíváno našim skvělým stárkem Petrem 
Benešem. Celé půlnoční překvapení bylo zakončeno velkým ohňostrojem. 
Jakmile padla půlnoc, vyhlásila se tombola a všichni výherci si odnesli pěkné 
ceny. Po celý večer nás bavila skupina Adrien, jelikož kvůli zdravotním problémům 
nemohla dojet jako každý rok skupina SABRIN Band. 

Krojovaná hodová neděle probíhala jako vždy. Oblékli jsme se do krojů, 
chlapci navlékli čižmy a vyrazili jsme na mši svatou. Po mši následoval průvod 
obcí, který jsme v 16:00 zakončili odpolední zábavou. Zatancovali jsme českou 
besedu, folklorní tance a přivítali přespolní chasy z Popic, Újezda u Brna, Dubňan 
a Čebína. I přes vysoké teploty, kdy teploměr ukazoval 36°C ve stínu, jsme se se 
vším poprali dobře. Večerní zábava pokračovala od 20:30 do půlnoci, kdy byli 
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stárci vyneseni do hospody, naposledy zazpívali a hody tak skončily. Po celý den 
nás nově provázela dechová hudba Skoroňáci, kterým chceme poděkovat za 
hudební podporu a skvělou atmosféru. 

Na závěr bychom chtěli zmínit, že se již od roku 2018 snažíme navyšovat 
stárkovský fond, který do budoucna bude sloužit k vylepšování krojů a hodové 
zábavy. Jelikož naše kasička už nějaký obnos má, tak jsme letos například 
vylepšili krojové košile pro chlapce. 

Rádi bychom poděkovali kapelám, hospodě, sponzorům a všem, co se na 
organizaci hodů podíleli a v neposlední řadě bychom rádi poděkovali Vám, 
lidem, protože bez vás by žádné hody nebyly a těšíme se na Vás opět za rok! 

Za kobylnickou chasu Linda Tůmová a Oldřich Střítecký
 

„STÁTNÍ SVÁTEK“ KOBYLNIC 5. 9. 2020
Na začátku této akce stálo 5 hlavních pořadatelů a 2 komise. Myšlenky 

byly dvě. První bylo uspořádat den, kde si každý najde to své, den, kdy se 
po dlouhé době můžeme potkat s přáteli, sousedy, s rodinou. Druhou bylo 
vynahradit si všechny akce, které nám korona vzala. Na konci byl den plný 
recese, zábavy, nezapomenutelných okamžiků, sportovních výkonů a den plný 
slunce a smíchu. 

Všechno odstartoval odjezd účastníků cyklovýletu po místních cyklostezkách 
a okolí. V čele s Milanem Ulbrichem a Alenou Ulbrichovou se na tento výlet 
vypravilo nečekané množství sportovců všech věkových kategorií. 

Pro děti byla dopoledne přichystaná olympiáda. Děti se utkaly ve čtyřech 
disciplínách: hod granátem, skok daleký, běh a skok v pytli nebo chůze na 
chůdách podle věkové kategorie. Chůzi na chůdách si vyzkoušelo i mnoho 
dospělých. Největším hřebem této disciplíny byla paní Chládková, která se 
nebála a její výkon byl opravdu obdivuhodný. Pan starosta pak na konci předal 
medaile těm nejlepším v každé disciplíně a věkové kategorii. Je vidět, že máme 
v Kobylnicích plno dětí, kteréí umí sportovat a baví je to. 

V průběhu celého dne bylo možno se dobře najíst a napít a tím jsme si 
i pomyslně odškrtli oblíbenou akci, která se nemohla uskutečnit v obvyklém 
termínu – Vepřové hody. 

Po celý den pak byl pro děti k dispozici zdarma skákací hrad, který poskytla 
hospoda Sokolovna Kobylnice a o dozor se postarali naši stárci. 

Po obědě následovala tréninková hodina s Lubošem Kaloudou. A musím říct, 
že ač nejsem fanoušek fotbalu, bylo hezké vidět mnoho dětí, které této možnosti 
využily a přišly se něco naučit. Po tréninkové hodině vyzval moderátor Luděk 
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Boháček (DJ Bohys) fotbalistu Luboše Kaloudu k přátelskému utkání v Headisu. 
Podívaná to byla rozhodně veliká. Tento sport ještě není tak známý, a tak věřím, 
že to bylo něco nového a neokoukaného i pro všechny diváky. 

V 15 hodin bylo připraveno divadlo pro nejmenší děti. Nakonec myslím, že 
nejen nejmenší děti, ale i starší děti i my dospělí jsme rádi procestovali spoustu 
míst světa s báječnými Tetinami. Několik rodičů mělo příležitost se i fyzicky 
zapojit a jistě se pobavili tak jako ostatní. Zde bych ráda poděkovala ochotným 
tatínkům, kteří pomohli připravit posezení pro děti. 

V 16 hodin započalo klání v Sousedských hrách, kterých se účastnilo osm 
čtyřčlenných družstev. Kulturní komise připravila tři soutěžní disciplíny. 
V disciplíně Pokovidová terapie si soutěžící roztáhli plíce nafukováním balónků, 
v disciplíně Rozcvička po karanténě si procvičili mozek v otázkách o Kobylnicích 
a na téma koronavirus, no, a nakonec v disciplíně Severoitalská padesátka si 
soutěžící vyzkoušeli koordinaci a spolupráci v týmu na našich oblíbených lyžích 
na suchu. :-D Všichni soutěžící obdrželi drobné výhry a myslím, že se pobavili. 
Byly připraveny i otázky pro publikum. Odpovědi byly odměněny krásnými 
hrníčky od Michala Konečného a Luďka Boháčka. 

V 18 hodin nám kobylničtí teenageři předvedli, co dokážou na workoutovém 
hřišti. Jejich vystoupení je vždy velkým zážitkem a já jsem ráda, že se tolik 
diváků neváhalo jít podívat. Kluci byli odměněni zaslouženým dlouhotrvajícím 
potleskem. 

Po vystoupení byl zapálen „čarodějnický“ oheň, na kterém si všichni přítomní 
mohli opéct donesené uzeniny, případně spálit i obrázek své „čarodějnice“. 

Po setmění si děti mohly projít osvětlené hřiště se svým lampionem. Na konci 
na ně čekala sladká odměna. 

K tanci i poslechu pak hrál do pozdních večerních hodin DJ Benitto písničky 
na přání. 

Vrcholem celého dne pak byla bohatá tombola. 
Celý den vtipně provázel svými komentáři náš jedinečný Luděk Boháček. 
Celý den bylo v parku plno, a to byla asi nejhezčí odměna pro nás organizátory. 

Bylo vidět, že si opravdu každý našel to svoje, a mnohdy ten, kdo došel na jednu 
akci, pak zůstal až do večera. 

Za sebe bych ráda poděkovala všem, kdo se jakkoliv podíleli na tomto, na 
první pohled trochu bláznivém dni. Poděkování patří mnoha lidem a já bych 
nerada na někoho zapomněla. Za sebe bych chtěla jmenovitě poděkovat Daně 
Šmídové, Luďkovi Boháčkovi, Milanovi Ulbrichovi a Jirkovi Urbánkovi. Jen díky 
nim vše proběhlo tak, jak proběhlo, a pokud můžu zaujatě soudit, byl to báječný 
den, na který jistě nebudu jediná, kdo bude vzpomínat. Snad brzy na shledanou. 

Šárka Zhřívalová
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Při organizaci „Státního svátku“ Kobylnic pomáhali:
Kobylnické impérium, Kobylnická chasa (Kobylničtí stárci), Luděk a Petra 

Boháčkovi, Lukáš Žáček s Tuktukem, Jarka a Jirka Urbánkovi, Alena a Milan 
Ulbrichovi, Jana a Jirka Peclovi, Dana a Honza Pastyříkovi, Jana a Tomáš 
Sigmundovi, Lenka Mazalová, Zdeňka Králová, Dana Cecálková, Martina Garlíková, 
Petra Štefková, Petr Florian, Lukáš Fišer, Pavel Stejskal, Katka Boháčková, 
Honza Urbánek, Adam Sigmund, Honza Matula, Ivana Kvasničková, Alena Prus 
Sedláková, Šárka Zhřívalová, Petra Kučerová, Anna Chybová, Petr Peško.

Do tomboly přispěli: firma Květ, Vafr-František Vašíček, Michal Konečný, Luděk 
Boháček, Honza Hrazdira, SDH Kobylnice, restaurace Sokolovna, Vodárenská 
akciová společnost. 

Restaurace Sokolovna poskytla sponzorsky skákací hrad.
V tomto velkém počtu se mohlo stát, že jsme na někoho zapomněli. Tímto se 

omlouváme. Přihlaste se, rádi Vám poděkujeme v příštím čísle.
MOC DĚKUJEME!

LÉTO VE ZNAMENÍ STÁTNÍHO SVÁTKU
V tomto čísle se nespočetněkrát objevuje slovo korona. Takže se pokusím 

omezit jeho výskyt v mém příspěvku na minimum.
Protože kulturní komise je skupina nebezpečně aktivních „bab“, dohodly jsme 

se, že nás korona na kolena nesrazí a vše, o co nás obrala, si nahradíme.
„Chtělo by to zorganizovat něco (NĚCO!!!) čím si všechno vynahradíme… 

a čím také obyvatelům Kobylnic vynahradíme všechno, co bylo na obci zrušeno 
z důvodu nepříznivé epidemiologické situace.“

A co vlastně bylo zrušeno? Například: vepřové hody, světluškový průvod, 
čarodějnický rej, dětská olympiáda, sousedské hry, cykloodpoledne, cyklovýlet.

To všechno nedáme! A taky nemůžeme, vždyť kulturní komisi patří jen vepřové 
hody a sousedské hry.

Půjdou do toho s námi ostatní komise nebo nepůjdou? PŮJDOU!
Luděk Boháček je jediný, kdo je schopen odmoderovat celý den. Půjde do 

toho s námi nebo nepůjde? PŮJDE!
A už to začalo. Během celého léta pravidelné schůzky užších a širších týmů:
?  Co všechno je možné do jednoho dne vtěsnat?
?  Přijdou lidi nebo se budou bát nákazy?
?  Musíme tomu dát lákavý název, musí to být bomba, musí to být nadsázka: 

Státní svátek Kobylnic? „STÁTNÍ SVÁTEK“ KOBYLNIC! 
?  Kolik akcí během dne zvládneme?
?  Kolik spolupracovníků seženeme?
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?  Jak budou akce navazovat, aby to účastníky bavilo, neodrazovalo, nezniči-
lo, neotrávilo?

?  Kdy přijdou děti? Kolik přijde dětí? Co pro ně připravíme?
?  Kdy se vrátí účastníci cyklovýletu?
?  Přijede Luboš Kalouda? Nemohla by přijet i Lucie Šafářová nebo Martina 

Sáblíková?
?  Kdo zorganizuje „zabíjačku na klíč“ v lákavé podobě? 
?  Nebude karanténa?
?  Půjčí nám hospoda skákací hrad? Seženeme lidi, kteří budou ochotni hlídat 

bezpečnost dětí na skákacím hradu? 
?  Jak seženeme obětavce, kteří roznesou plakátky do domácností? 
?  Kdy se sejdeme příště? Kdo bude a nebude mít dovolenou?
?  Bude karanténa nebo nebude?
?  Kolik koupit čepic, kolik koupit triček? KOLIK BUDE ÚČASTNÍKŮ?
?  Nebude karanténa?
?  Kdo co zařídí, sežene, natiskne, vylepí?
?  A opět: Kolik lidí přijde? 
?  A co když bude pršet? Bude, nebude? MOKRÁ VARIANTA NEEXISTUJE!!! 

Zvládneme to v dešti? 
?  Bude karanténa nebo nebude?
V pondělí je dead line: „jdeme do toho?“ JDEME DO TOHO!
Úterý, středa, čtvrtek, pátek: „Co kdo sehnal, zařídil, doladil, domluvil: Máme 

všechno?“ CO NEMÁME, BEZ TOHO SE MUSÍME OBEJÍT!

Sobota 5. září: KRÁSNÉ POČASÍ!!!
✔  Cyklovýlet startuje, chybí špendlíky, galanterie ve Šlapanicích je má!
✔  Olympiáda je v plném proudu,
✔  Začíná zabíjačka: Kdo bude čepovat limonády? DOHODNUTO!
✔  Kdo z pořadatelů ještě nedostal poukázku na občerstvení? PŘIHLASTE SE!
✔  Olympiáda dopadla skvěle. Bylo plno vítězů, ale všichni věděli, že NENÍ 

DŮLEŽITÉ ZVÍTĚZIT, ALE ZÚČASTNIT SE!
✔  Kalouda nestihne předávání medailí malým olympionikům! Naštěstí pan 

starosta se včas vrátil z cyklovýletu a zaskočí za fotbalistu. NIKDO NE-
PROTESTUJE!

✔  Další cyklisté se postupně vracejí. Doufáme, že dostatečně dodržovali pitný 
režim. Ubezpečují: DODRŽOVALI! 

✔  Na zabíjačce nestíhají smažit řízky. Naštěstí mají i jiné skvělé produkty.  
NIKDO NEUMŘEL HLADY, VÝBORNĚ!!! (Během celého dne bylo několika 
lidem špatně z přejedení, protože potřebovali ochutnat od všeho, od něče-
ho i dvakrát.) HONZA HRAZDIRA NA JEDNIČKU.
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✔  Kdy nafouknout skákací hrad? Teď, potom, kdy? HNED!!! a od této chvíle 
téměř nepřetržitá fronta na skákání!!

✔  Přijíždí Luboš Kalouda, začíná tréninková hodiny vedená profesionálem. 
Zájem byl veliký, trénují fotbalisté od 1 do 20 let. Naštěstí máme v Kobyl-
nicích schopné asistenty, kteří profesionálovi bravurně pomáhají. Hodina 
uběhla jako voda a musíme pokračovat v programu. ŠKODA!

✔  A teď Headis. Cože to vlastně je? Tanec, alkohol, ovoce, časopis? SPORT!!! 
To nám DJ Bohys v následující hodince za pomoci svých asistentů – mistrů 
ČR a účastníků mistrovství světa v tomto sportu, náležitě vysvětlil a ty na-
danější diváky, jako třeba Luboše Kaloudu, tento sport i naučil. My ostatní 
jsme se při tom královsky bavili a odcházeli jsme přesvědčení, že headis je 
zajímavý a náročný sport.

✔  Pozor, nastupují Tetiny a opět se výborně bavíme. Primárně určeno pro děti, 
smíchy řičíme všichni, do představení byli zapojeni nejen rodiče malých 
dětí, ale i kolemjdoucí dospělí. INDIÁNI, ESKYMÁCI…, PROCESTOVALI JSME 
S TETINAMI CELÝ SVĚT.

✔  Sousedské hry se nesly v duchu pandemie, tady se zmínce o koroně nevyh-
nu. Zlomená lyže nás nerozhodila, a PROTOŽE JSME NEPILI Z JEDNOHO 
DŽBÁNU, K PŘENOSU NÁKAZY NEDOŠLO.

✔  Heavy weight champions na workoutu – čekali jsme mnoho, zůstali jsme 
PAF!!! Hoši jsou čím dál lepší, obecenstvo tleská. TĚŠÍME SE NA VAŠE DALŠÍ 
PŘEDSTAVENÍ. 

✔  Pálení čarodějnic – decentní oheň, příjemná atmosféra, připálených 
špekáčků jen pár. ŽÁDNÁ SPÁLENÁ ČARODĚJNICE!!! 

✔  Kdy vyfouknout skákací hrad? – ještě pořád je zájem. Naštěstí hraje DJ 
Benitto a chystá se světluškový průvod a děti se nechají odlákat. UF!!!

✔  Světluškový průvod nebo stezka odvahy? I pro některé dospělé. NEZTRATIL 
SE NIKDO!!!

✔  Trochu klidu? Probíhá diskotéka, už nás čeká jen tombola. BLÍŽÍME SE DO 
FINÁLE!

✔  Tombola skončila. 

Všechno dobře dopadlo? VŠECHNO DOBŘE DOPADLO!!! Počasí na jedničku, 
účast lidí neuvěřitelná, a zábava? CELÝ DEN!!!

My pořadatelé si zasloužíme malou odměnu. Kdy? Zítra? V pondělí? Naštěstí 
jsem potkala Šárku, která řekla: „HNED! Jdu sehnat všechny pořadatele.“ Sešli 
jsme se na panáka v hospodě a byl s námi i Milan Ulbrich. Pořadatelé unavení 
ale nadšení, spokojení, rozesmátí, jak dobrou akci je možné u nás v Kobylnicích 
uspořádat.
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V neděli ráno vstáváme, ještě celí nadšení ze včerejší povedené akce:

„Umřel Milan Ulbrich!“ Ne! NE!!! Ano, i to je život a konec patří k životu. Je 
jeho logickým vyústěním. Proč? PROČ??? Proč teď?

MILAN ULBRICH
Pro mě osobně kamarád, pomocník, spolehlivý spolupracovník. V době mého 

starostování, kdy pracoval na obci jako uvolněný člen rady obce, byl mým 
nepostradatelným spolupracovníkem, mojí pravou rukou. Občas jsme na sebe 
„narazili“, měli jsme jiný názor na věc, ale vždycky jsme došli k optimálnímu 
vyřešení problému. 

O cyklovýletech, které víc než 10 let organizoval, budu jednou vyprávět 
svým vnukům. Nechtěla bych mít na starosti celý autobus cyklistů: Milan 
to zvládl. Každoročně vymýšlel nové a ještě atraktivnější cíle. Na kole jsme 
projeli nejkrásnější evropské cyklostezky. Na stará kolena jsme se vrátili ke 
spaní ve stanu a zjistili, že je příjemné, romantické, i když občas nepohodlné.  
Milane DÍKY!

Pro Kobylnice pojem. Kamkoli se v Kobylnicích podíváte, vidíte „Milanovy 
stopy“: vyrobit, opravit, přivařit, přišroubovat, namontovat. Zařídit, domluvit, 
zorganizovat, pomoci, s prominutím „sprdnout“- v potřebné věci. To všechno 
byl Milan. POMOHL.

Nepokazil žádnou zábavu, podílel se na organizaci hlavně sportovních, ale 
vlastně téměř všech akcí. Cyklovýlet po stezkách v okolí Kobylnic a „Státní 
svátek“ bylo velké finále. MILANE DÍKY!!!

Dana Šmídová

VYJÁDŘENÍ
k článku v Kobylnických listech 1-2/2020 Rok 1945 v Pamětní knize obce 

Kobylnice
V článku v Kobylnických listech č. 1-2/2020 Rok 1945 v Pamětní knize obce 

Kobylnic na str. 28 jsou uváděny nevěrohodné informace ohledně nucené práce 
v zákopech na jaře 1945 na území Kobylnic. Dle článku se jich měl účastnit můj 
otec Tomáš Šmíd nar. 7. 2. 1923. Byl však zatčen 22. 12. 1944 a vězněn na ústředí 
gestapa v Kounicových kolejích v Brně. Zde v cele čekal na soud. Domů se vrátil 
až v dubnu 1945 po osvobození města Rudou armádou. 

Nemohl se tedy vyhýbat a účastnit v březnu 1945 nucených zákopových prací 
v Kobylnicích.

 František Šmíd
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KOBYLNICE V ROCE 1920 V OBECNÍ KRONICE
Následující text je tvořen přepisem z Pamětní knihy obce Kobylnice. O roku 

1920 pojednává obecní kronika na stranách 135 až 139.
Na počátku školního roku 1920/21 bylo v naší škole 91 chlapců a 100 děvčat, 

celkem 191 žáků.
Dne 1. března 1920 přišel nově ustanovený řídící učitel Karel Pokorný, dříve 

učitel v Maloměřicích, ruský legionář. Byl vítán učitelským sborem velmi 
srdečně, místní školní radou a obecním zastupitelstvem.

V 1. třídě učila Dostalová Anna, ve 2. třídě učil Hunkes Josef do 29.2.1920, od 
1.3.1920 řídící učitel Pokorný Karel, ve 3. třídě učil učitel Vašíček Josef.

Dne 18. 4. konány volby do poslanecké sněmovny. Dne 25. 4. konány volby 
do senátu. Nejvíce hlasů obdrželi Čeští socialisté, Strana lidová a Sociálně 
demokratická strana.

Ve školních prázdninách konal se soupis majetku dle stavu 1. dubna 1919.
Míra pole ceněna 700 korun, dělnický domek 3.000 korun, selské stavení 6.000 

korun, plodiny dle maximální ceny: pšenice a žito 90 korun, ječmen a oves 70 
korun za 1 q, sádlo 24 korun za 1 kg.

Při rekvisicích čítalo se na 4 ha 17 q pšenice a žita, 18 q ječmene a ovsa. 
Každému ponecháno 180 kg na 1 ha na setí, ostatek museli majitelé polí přes 
3 ha odvésti. Celkově měla obec odvésti 680 q obilí.

Zdejší příslušník rodák kapitán Vladimír Majzl jmenován vojenským ataché 
a diplomatickým zástupcem v Tiflisu.

Obecním zastupitelstvem zvolena místní školní rada: Beneš Rajmund, Zadák 
Václav, Hejtman František. Předsedou zvolen Beneš Rajmund.

Před vánocemi vypukly téměř v celé republice československé nepokoje. 
Radikální část strany sociálně demokratické proklamovala stávku. Většina 
dělnictva a venkovské obyvatelstvo se proti této generální stávce postavilo. 
Jelikož v Hodoníně a v Oslavanech radikální dělníci postavili se se zbraní v ruce 
proti úřadům, utvořilo občanstvo jiných míst ozbrojené hlídky, které měly 
výtržnosti překaziti. Také v Kobylnicích utvořila se místní obrana, která týden 
konala hlídky po obci.

Od velkostatku dáno dle zákonů a nařízení do vnuceného nájmu drobným 
lidem 24 ha 30 a orné půdy.

Podzimek byl pro zemědělce velmi příznivý a proto urychlil práce na poli.
Na jaře 1920 zakoupeny ořechy a zasazeny v Hloušku (od silnice do Šlapanic 

napravo). Bude tam v pozdějších letech pěkné výletní místo. Pan Šeb. Svoboda 
místo urovnal a dostal na 2 roky zdarma k užívání.

Místo mezi silnicí a mlýnským náhonem ponecháno občanům před 
domky na Táborské od 25. 2. 1920 zdarma na 10 let za jeho upravení. Tímto 
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způsobem odstraněno z vesnice smetiště a depo starých hrnců, plechů a všeho  
možného.

Na starém dvoře vysazeny jasany a pajasany z vlastní iniciativy Tomáše Sedláka, 
starosty. Pěkný tento čin nelíbil se některým členům obecního zastupitelstva. 
V budoucích letech jistě budou si pochvalovati tuto novotu!

25. 5. 1920 přijaty do obecní správy studny ve vesnici (6).
Skutečný příjem obce za 1920 – 43.969,01 korun, skutečné vydání obce za 

1920 – 46.240,20 korun. Jeví se schodek 2.271,19 korun. Obecní jmění obnáší 
9.031,21 korun.
Činnost spolků 1920

Sbor dobrovolných hasičů účastnil se 1 požáru (Šamšula, Šlapanice), pořádal 
veřejné cvičení a 2 přednášky.

Orel se sdruženými katol. spolky provedl národní slavnost s názvem Jízda králů. 
V prosinci nastoupilo 6 členů dobrovolně strážní službu při nepokojích v Brně.

Hospodářská besídka přeměněna v Místní družinu katolických zemědělců  
v Kobylnicích a čítala 23 členů.

Sokol měl veřejné cvičení, 4 divadla, 6 přednášek. Doplnil svoje tělocvičné 
nářadí.

Mládež čs. nár. soc. sehrála 3 divadla a pořádala 7 přednášek.
17. 9. 1920 strana sociálně demokratická přešla ve stranu komunistickou (Orga-

nizace komunistická v Československu, sekce III. Internacionály). Čítala 12 členů.
Ostatní spolky konaly svoje výborové a členské schůze.
Zapsal Vašíček Josef, kronikář. Členové letopisecké komise: Svoboda Julius, 

Cyril Bartůšek. na základě zápisů z obecní kroniky zpracoval Michael Ulbrich

PLATBY MÍSTNÍCH POPLATKŮ V ROCE 2021 
POPLATEK ZA KOMUNÁLNÍ ODPAD – jedná se o poplatek za provoz systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů. 
Poplatek platí: 

a) fyzická osoba přihlášená v obci,
b) fyzická osoba, která má ve vlastnictví stavbu určenou k individuální rekrea-

ci, byt nebo rodinný dům, ve kterých není hlášena k pobytu žádná fyzická oso-
ba; poplatek se hradí ve výši odpovídající poplatku za jednu fyzickou osobu.

Pro stanovení výše poplatku je rozhodný počet osob přihlášených v rodinném 
domě nebo 1 bytové jednotce bytového domu k trvalému pobytu v obci 
Kobylnice k 1. 1. 2020.
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Od poplatku jsou osvobozeni:
a) děti narozené v roce 2021 
b)  třetí a další dítě do 15 let věku, přičemž rozhodným datem pro zařazení do 

této věkové kategorie je datum 1. 1. 2021,
c)  poplatníci s trvalým pobytem v obci Kobylnice, kteří se prokazatelně 

dlouhodobě a to po dobu minimálně 6 měsíců zdržují mimo území obce 
(toto doloží vlastnoručně podepsaným místopřísežným prohlášením 
na Obecním úřadu Kobylnice); osvobození se týká pouze období, kdy se 
poplatník zdržuje mimo území obce; 

d) poplatníci s nezjištěným pobytem.
Od poplatku je osvobozena fyzická osoba dle čl. 2 odst. 1 písm. a) zákona 

o místních poplatcích, která je
a)  umístěna do dětského domova pro děti do 3 let věku, školského zařízení 

pro výkon ústavní nebo ochranné výchovy nebo školského zařízení pro 
preventivně výchovnou péči na základě rozhodnutí soudu nebo smlouvy, 

b)  umístěna do zařízení pro děti vyžadující okamžitou pomoc na základě 
rozhodnutí soudu, na žádost obecního úřadu obce s rozšířenou působností, 
zákonného zástupce dítěte nebo nezletilého,

c)  umístěna v domově pro osoby se zdravotním postižením, domově pro 
seniory, domově se zvláštním režimem nebo chráněným bydlením.

Poplatník je povinen oznámit vznik nebo zánik nároku na osvobození správci 
poplatku, tedy Obecnímu úřadu Kobylnice, do 15 dnů ode dne, kdy se o této 
skutečnosti dozvěděl, tj. kdy nastala rozhodná událost.

Přehled výše poplatku za všechny přihlášené osoby, pokud je k 1. 1. 2021:
počet přihlášených / celkový poplatek / poplatek za 1 osobu v nemovitosti
1 osoba    500,- Kč  500,- Kč
2 osoby    930,- Kč  465,- Kč
3 osoby  1.305,- Kč  435,- Kč 
4 osoby  1.640,- Kč  410,- Kč
5 osob  1.950,- Kč  390,- Kč
6 osob  2.220,- Kč  370,- Kč 
7 osob  2.590,- Kč  370,- Kč
8 osob  2.960,- Kč  370,- Kč 
9 osob  3.330, -Kč  370,- Kč 
10 osob  3.700,- Kč  370,- Kč

POPLATEK ZE PSŮ
Poplatku podléhají psi starší 3 měsíců. 
Povinností držitele psa je psa na Obecním úřadu Kobylnice přihlásit 
(na začátku držení) a poplatek každoročně uhradit.
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Sazba poplatku činí ročně:
 za prvního psa 80,- Kč
 za druhého a každého dalšího psa 120,- Kč
Osamělému důchodci, který žije v rodinném domě sám (bez ostatních 

příbuzných), se poskytuje poplatková úleva 40,- Kč za prvního psa.
Poplatky je možné zaplatit hotově na Obecním úřadu v Kobylnicích nebo 

bezhotovostním převodem. V případě bezhotovostního převodu je nutno 
poukázat přesnou částku poplatku, a to za každý druh poplatku zvlášť (tedy 
samostatně jednou platbou poplatky za komunální odpad a druhou platbou 
poplatek za psa/psy).

V případě, že si nebudete jisti, jakou částku máte přesně uhradit, můžete 
zatelefonovat na obecní úřad na telefonní číslo 544 228 383, na kterém Vám 
přesnou výši poplatku sdělíme.

Bankovní spojení pro platby poplatků: Sberbank CZ, 
číslo účtu: 4200307857/6800 
–  variabilní symbol pro poplatek za komunální odpad = číslo popisné Vašeho 

domu (trojmístný znak) a počet osob, za které poplatek hradíte (např. č.p. 
domu 25, počet osob 6, VS = 0256)

–  variabilní symbol pro ostatní poplatky je číslo Vašeho domu, VS = číslo domu. 
V případě bytu v bytovém domě uveďte číslo bytu do zprávy pro příjemce. 

Pokud je to možné, uvádějte do zprávy pro příjemce jména platících osob, pro 
snadnější a přesnou identifikaci poplatníků, zvláště pokud má každý z poplatníků 
jiné příjmení nebo platíte poplatky pouze za některé osoby v domě.

Poplatek je splatný jednorázově, a to nejpozději do 31.března 2021.
V roce 2020 se veškeré místní poplatky začnou vybírat na Obecním úřadu

od 1. února 2021 a musí být zaplaceny do 31. března 2021.
 Příklad méně standardních situací při platbách poplatků na bankovní účet 

obce, ve kterých dochází nejčastěji k omylům:
 například v domě (bytě) je přihlášeno 5 osob, z toho 3 děti a třetí dítě do 15 
let je od poplatku osvobozeno. V takovém případě bude uhrazen poplatek za 
4 osoby v částce odpovídající sazbě 1 z 5 osob. 

Názorný příklad: 
 částka za 5 osob je 1.950 Kč – jednotliví členové domácnosti platí 390 Kč za 
osobu, v případě osvobození 3.dítěte uhradíte částku 1.560 Kč (390 x 4) – sazba 
zůstává stejná, v domácnosti stále bydlí 5 osob, z nichž jedna je osvobozena. 
Stává se, že se někdo mylně domnívá, že bude platit výši poplatku odpovídající 

1 osobě ze 4 pokud jedna z pěti osob je osvobozena – takto nikoli, stále je v domě 
(bytě) přihlášeno 5 osob, a tudíž se platí částka za 5 osob mínus 1 osoba.
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Pokud dojde ke změně v držení psa, například úhyn psa nebo pes změní majitele, 
je třeba tuto skutečnost nahlásit na Obecním úřadu v Kobylnicích. Pokud tuto 
informaci Obecní úřad neobdrží, je povinen poplatek za psa vymáhat. Nezapomeňte 
také svého pejska přihlásit, pokud si pořídíte nového.           Obecní úřad Kobylnice

POZVÁNKY  

Betlémské světlo
                                         Již tradičně zajistí místní organizace KDU-ČSL  

 na Štědrý den Betlémské světlo. 
Od 10 hodin dopoledne bude možné zapálit si světlo 
v zádveří u Klašků (Na Návsi č. p. 3), nebo od 13 hodin 
u Kobylnického betléma.

Tříkrálová sbírka 2021 u nás v Kobylnicích
se bude konat v sobotu 9. ledna 2021 od 9 hodin.

Můžete začít nový rok dobrým skutkem.
Průběh sbírky bude závislý na epidemiologické situaci. 

Hledáme koledníky i vedoucí skupinek,
kteří chtějí koledováním pomoci dobré věci.

V případě nepříznivé nákazové situace bude sbírka probíhat  
náhradním způsobem. 

I pro náhradní „koledování“ budeme potřebovat pomocníky  
pro roznos letáčků a následně psaní iniciál 

+K+M+B 2021 na dveře.
Dobrovolníci se mohou přihlásit co nejdříve u Šmídů, Na Návsi 190

nebo na telefonu 724 231 211 nebo na mailu: smidova.d@gmail.com.
Dana Šmídová
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Kulturní komise při radě obce Kobylnice Vás srdečně zve na

Kobylnický obecní ples,
který se bude konat

v pátek 22. ledna 2021 od 20 hodin 
na Sokolovně.
K tanci a poslechu bude hrát skupina Free band.
Pro všechny bude připravena bohatá tombola.

Zábava bude taková, jakou si ji uděláme.

Ples se bude konat za předpokladu příznivé epidemiologické situace.

Kulturní komise obce Kobylnice všechny srdečně zve na

VEPŘOVÉ HODY
Uskuteční se

v sobotu 27. března 2021

na Výletišti u sokolovny.

POUZE V PŘÍPADĚ PŘÍZNIVÉ EPIDEMIOLOGICKÉ SITUACE

Bližší informace se dozvíte z hlášení obecního úřadu a z plakátků.
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ZIMNÍ STRÁNKA PRO DĚTI

Padá sníh, padá sníh,
pojedeme na saních.
Sáně z kopce rychle jedou,
nahoru to nedovedou,
nechtějí se ani hnout,
musíme je vytáhnout.

Vánoční omalovánka

S mamkou máme plno práce 
a ta chutná, ach tak sladce. 
Mamka spěchá – honem, honem, 
cukroví už voní domem.

Už jsou tady Vánoce, 
cinky cinky zvonek zvoní. 
Ve vaně se kapr honí, 
z mísy voní ovoce… 
Cinky, cinky, cinkylinky, 
už jsou tady Vánoce
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PROZOVNÍ ŘÁD CYKLOSTEZKY CS ŠLAPANICKO
Pro provoz na cyklostezce platí v plném rozsahu ustanovení zákona č.13/1997 

Sb., o pozemních komunikacích, zákona č. 361/2000 Sb., silniční zákon a zákona 
č. 411/2005 Sb., o provozu na pozemních komunikacích, vše v platném znění.

Provozovatel cyklostezky:    Dobrovolný svazek obcí Šlapanicko 
Opuštěná 9/2, 656 70 Brno 
IČ: 04379322

Umístění cyklostezky:             Brno-Slatina – Šlapanice, 
Ponětovice – Kobylnice, 
Kobylnice – Sokolnice, 
Sokolnice – Telnice 

1)  Komunikaci mohou užívat chodci, cyklisté, osoby na kolečkových bruslích, 
koloběžky, kolečkové běžky, osoby s dětskými kočárky, invalidní vozíky, 
elektrokola a podobně. Děti do 6 let mohou užívat cyklostezku pouze  
v doprovodu rodičů. Cyklostezka není určena jako tréninková dráha spor-
tovců.

2)  Cyklostezka je výhradně určena pro bezmotorovou dopravu. Výjimku tvoří 
vozidla složek integrovaného záchranného systému, vozidla s povolením od 
obecního úřadu v daném katastrálním území a vozidla údržby Povodí Mora-
vy s.p. v místech, kde cyklostezka probíhá po břehu vodního toku. Vjezd je 
umožněn v souladu s místním dopravním značením.

3)  V případě oprav, rekonstrukce hrází a úprav vodního toku, popř. jiných čin-
ností souvisejících se správou toku může být provoz na stezce bez náhrady 
na potřebnou dobu omezen nebo přerušen. Konkrétní osoba oprávněná 
k přerušení provozu na stezce je za Povodí Moravy, s.p., provoz Brno, Ing. 
Robert Spousta.

4)  Mosty přes vodní toky byly navrženy pro pěší a cyklisty, ne pro motorovou 
dopravu.

5)  Uživatel cyklostezky je povinen dodržovat pravidla silničního provozu a být 
ohleduplný k dalším uživatelům.

6)  Uživatel cyklostezky se pohybuje po cyklostezce na vlastní nebezpečí. 
V případě úrazu či nehody zodpovídá za vzniklé škody na zdraví i na majetku 
ten, kdo nehodu způsobil.

7)  Cyklostezka je obousměrná, cyklisté, chodci, bruslaři i ostatní uživatelé jsou 
povinni chodit nebo jezdit vpravo ve směru jízdy. Předjíždí se vlevo. 

8) Provozní doba stezky je nepřetržitá.
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 9)  Uživatel cyklostezky nesmí po sobě zanechávat na cyklostezce i v jejím 
okolí odpadky a nesmí ničit mobiliář (lavičky, infopanely, zábradlí apod.), 
rušit zvěř, ptactvo i ostatní návštěvníky cyklostezky hlučným chováním 
(nevhodná hlasitá hudba, křik), dále je zakázáno zakládat otevřené ohně 
a vytvářet jakékoliv překážky pro plynulý a bezpečný provoz pozemní ko-
munikace.

10)  Výslovně je zakázán vjezd jezdcům na koních nebo koňským či psím 
potahům. V úsecích stezky pro chodce a cyklisty má držitel psa povinnost 
mít jej na vodítku.

11)  Za údržbu jednotlivých úseků cyklostezek a mostů přes vodní toky zod-
povídá DSO Šlapanicko ve spolupráci s obcemi v daném katastrálním území, 
a to zejména za úklid komunikace včetně 1 m po obou stranách (sečení 
porostů, úklid odpadků, odstraňování větví dřevin zasahujících do komu-
nikace z okolních porostů a ohrožujících provoz na cyklostezce, případně 
naplavený materiál, pevnost zábradlí atd.) S odstraněným materiálem bude 
nakládáno v souladu s právními předpisy, tzn., nebude odstraňován do vod-
ního toku.

12)  V případě zjištění závady či poškození cyklostezky, lze toto nahlásit na Do-
brovolný svazek obcí Šlapanicko, tel. v pracovní dny 533 304 213, nebo 
e-mail: info@dsoslapanicko.cz

Důležité kontakty Hasiči:     150
   Záchranná služba: 155
   Policie ČR:   158
   SOS:    112

Datum schválení: 16. 9. 2020
Dobrovolný svazek obcí Šlapanicko
Opuštěná 9/2, 656 70 Brno
IČ: 04379322

CYKLOSTEZKY MÍŘÍ DO DALŠÍ ETAPY
V září byla ukončena stavba I. etapy cyklostezek na Šlapanicku, která zahrnuje 

4 úseky: Brno-Slatina – Šlapanice, Ponětovice – Kobylnice, Kobylnice – Sokolnice 
a Sokolnice – Telnice. Proběhla také závěrečná kontrolní prohlídka a v současné 
době pracujeme na vyúčtování dotace a ve spolupráci s obcemi připravujeme 
výkup pozemků a děláme další kroky potřebné k úplnému ukončení akce i po 
administrativní stránce. Nové úseky cyklostezek hojně využívají cyklisté, chodci, 
běžci, maminky s kočárky i sportovci na kolečkových bruslích. Stavba trvala 14 
měsíců včetně zimní přestávky.
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Proběhlo také výběrové řízení na stavbu další etapy, do které patří úseky 
Jiříkovice – Blažovice a Kobylnice – Prace. Stavba byla vysoutěžena za 18,9 mil. 
Kč, dotace je schválena ve výši 90 % z uznatelných nákladů. V současné době 
se ještě dokončuje výběrové řízení na banku, která dílo předfinancuje, protože 
dotace se proplácí až zpětně.

Zároveň s tím probíhaly přípravné práce na třetí etapě cyklostezek, kterou 
plánujeme na Pozořicku. Podali jsme předběžnou žádost o dotaci v rámci 
Brněnské metropolitní oblasti, která nám byla v říjnu schválena, a také jsme 
podali žádost o vydání územního rozhodnutí (ÚR). Pro první část třetí etapy 
cyklostezek, která by měla spojit Brno-Líšeň, Podolí, Velatice a Tvarožnou bylo 
již ÚR vydáno a čekáme na nabytí právní moci. Na to bude navazovat žádost 
o poskytnutí dotace z dotačního programu IROP Ministerstva pro místní rozvoj. 
Pokud bude dotace schválena, budeme příští rok připravovat realizaci této akce.

Na druhé části třetí etapy nastaly v rámci územního řízení komplikace, které 
znemožnily jeho pokračování a budeme dál pracovat na tom, aby se i tato 
část podařila. Zde je třeba dořešit vlastnické vztahy a získat všechny potřebné 
doklady k vydání územního rozhodnutí. K některým z nich byly vzneseny 
námitky a podána odvolání. Věříme, že v dalším kole se tyto sporné záležitosti 
podaří dořešit.

Děkujeme za spolupráci společnosti SWIETELSKY stavební s.r.o., která odvedla 
na první etapě dobrou práci i přes to, že ji zdržely některé okolnosti, které 
nemohl ani náš svazek, ani zhotovitel ovlivnit.

Věříme, že si na nové úseky cyklostezek najdou cestu ti, kdo tam chtějí 
sportovat anebo se rekreovat a doufáme, že i druhá etapa proběhne hladce bez 
větších komplikací.

Rudolf Staněk, manažer Dobrovolného svazku obcí Šlapanicko

SVAZEK OBCÍ PRO VODOVODY A KANALIZACE 
ŠLAPANICKO
Rekonstrukce čerpací stanice odpadních vod Ponětovice

Čerpací stanice odpadních vod v Ponětovicích je největší čerpací stanice, kterou 
Vodárenská akciová společnost, divize Brno-venkov, provozuje. Obslouží 35 000 
ekvivalentních obyvatel a téměř dvojnásobně převyšuje kapacitu čerpací stanice 
v Ivančicích. Výtlačné potrubí 2x DN 300 o délce 1,1 km s převýšením 28 m ústí 
do kanalizační sítě města Brna a natéká do čistírny odpadních vod v Modřicích.

Čerpací stanice v Ponětovicích byla vybudována v roce 1996, aby odváděla 
odpadní vody ze Šlapanic, Bedřichovic, Podolí a Líšně. V té době sloužila zhruba 
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17 000 obyvatelům. Odpadní vody přitékaly převážně z jednotné kanalizace, 
kapacita čerpací stanice byla 210 l/s.

Po vybudování oddílné splaškové kanalizace na Šlapanicku a Pozořicku přibyly 
splaškové vody od dalších cca 13 000 obyvatel. Kapacita čerpací stanice však 
zůstala nezměněna, vybavení bylo zastaralé, energeticky náročné, s velkým 
rizikem poruch. 

Svazek Šlapanicko společně s provozovatelem – Vodárenskou akciovou 
společností hledali řešení této situace řadu let.

Impulzem pro zahájení rekonstrukce byl příslib dotace z Ministerstva práce 
a obchodu. Žádost o dotaci byla podána ve spolupráci se Svazem vodovodů 
a kanalizací měst a obcí. Projektu byla z programu „Podnikání a inovace pro 
konkurenceschopnost“ přidělena dotace na technologickou část. Bylo však 
potřeba provést rekonstrukci celkovou. Financování nedotované stavební části 
zajistil Svazek Šlapanicko. 

Po rekonstrukci má čerpací stanice odpadních vod kapacitu 270 l/s. Tu zajišťuje 
sestava dvou čerpadel, jedné „mokré“ rezervy a havarijního čerpadla. Všechna 
čerpadla jsou vybavena frekvenčními měniči. Kvůli spolehlivosti dodávky 
elektrické energie byla vybudována nová trafostanice a instalován dieselový 
záložní zdroj pro případ výpadku energie. Celá čerpací stanice má nový řídící 
systém s přenosem dat na centrální dispečink. 

Kromě úspory nákladů na elektrickou energii je přínosem šetrnější přístup 
k životnímu prostředí, a to díky snížení četnosti přepadů z odlehčovací komory 
a větší spolehlivosti zařízení.

Stavba byla zahájena v květnu 2019 a ukončena v listopadu 2020. Vyžádala si 
celkové náklady 39 mil. Kč, část byla uhrazena z dotace Ministerstva průmyslu 
a obchodu.

Marie Kousalová, svazek Šlapanicko

MAS SLAVKOVSKÉ BOJIŠTĚ
MAS SLAVKOVSKÉ BOJIŠTĚ CHYSTÁ REGIONÁLNÍ ZNAČKU 

Místní akční skupina (MAS) Slavkovské bojiště se snaží dlouhodobě podporovat 
místní podnikatele, jednak zpracováním výzev z Programu rozvoje venkova nebo 
vlastními projekty, např. propagací místních řemeslníků v „Katalogu řemeslné 
výroby“. 

Na jaře letošního roku spustila MAS provoz nového webu: 
www.slavkovsketrziste.cz 
 a facebookový profil  
www.facebook.com/Slavkovsketrziste, kde shromažďuje aktuální nabídku
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produktů a služeb na území MAS Slavkovské bojiště. V nabídce jsou kromě 
místních potravin a nápojů (např. z farem, pivovarů, vinařů) i zastoupení 
restaurací, řemeslníků, masérů, služeb fotografů. V současné době rozšiřujeme 
portál Slavkovské tržiště o objednávkový formulář, který urychlí spojení mezi 
„trhovcem“ a kupujícím. 

Další připravovanou aktivitou je založení regionální značky, kterou chceme 
podpořit to nejlepší a originální z naší oblasti a samozřejmě tím i místní 
ekonomiku v současné nelehké situaci. Regionální značka zviditelní náš region, 
může být udělena řemeslným výrobkům a uměleckým dílům (např. výrobky 
ze dřeva, slaměné ozdoby, krajky, šperky, keramika, sklo, papírové obaly, 
upomínkové předměty, nábytek), potravinám a zemědělským produktům (např. 
mléko, sýry, maso, vejce, pečivo, obiloviny, ovoce, zelenina, víno, nápoje, med), 
přírodním produktům (např. lesní plody, léčivé byliny, čaje, extrakty z rostlin pro 
kosmetické účely, rákos). Značka může zahrnovat také služby v cestovním ruchu 
(ubytovací a stravovací zařízení) a „zážitky“, tj. specificky zaměřené služby nebo 
typické akce.

Regionální značku chystáme ve spolupráci s Asociací regionálních značek, 
která aktuálně zaštiťuje 27 regionálních značek na celém území ČR. Pro zájemce 
bude hned po novém roce uspořádáno setkání, kde budou diskutovány 
podmínky získání certifikátu. Dále pro zemědělské i nezemědělské podnikatele 
chystáme školení v oblasti legislativy, účetnictví, public relations včetně exkurzí 
za příklady dobré praxe. Pro ty, kteří mají sen začít podnikat a neví čím začít, 
chystáme cyklus základních školení, který jim může pomoci, jakým směrem se 
vydat, co řešit, a krok po kroku je provést systémem založení a administrace 
jejich budoucího projektu. Aktuální informace k plánovaným aktivitám najdete 
na www.slavkovskebojiste.cz.

Děkujeme všem členům a příznivcům za podporu a přejeme klidné vánoční 
svátky a úspěšný vstup do Nového roku 2021.

Mgr. Hana Tomanová
Manažerka MAS Slavkovské bojiště

MAS Slavkovské bojiště, z.s.
Hrušky 166
683 52 Hrušky u Slavkova
Manažerka: Mgr. Hana Tomanová
Tel: 604 318 732
tomanova@slavkovskebojiste.cz
www.slavkovskebojiste.cz
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ODPADY A OBCE
16. ročník soutěže O Křišťálovou popelnici v netradiční podobě! Zástupci EKO-

KOM se tentokrát rozjeli předat ocenění přímo do nejlepších obcí

Česká republika, 11. listopadu 2020 – Po 
letošní konferenci Odpady a obce 2020, která 
se v minulosti konala vždy za přítomnosti 
stovek účastníků v Hradci Králové a letos si 
kvůli koronavirovým omezením odbyla svou 
on-line premiéru, proběhlo v netradičním 
kabátu i předání ocenění vítězům 
celorepublikové soutěže obcí v třídění 
odpadů „O Křišťálovou popelnici“ za rok 
2019. Na rozdíl od minulých let neproběhlo 
předání ocenění zástupcům nejlépe třídících 
obcí na slavnostním večeru konference 
v Hradci Králové. Naopak zástupci společnosti 
EKO-KOM se rozjeli dnes přímo na radnice 
a obecní úřady, kde ve stejnou chvíli předali 
ocenění a zveřejnili jim umístění v soutěži. 
Vyhlášení tak proběhla v komorním 
duchu, na radosti to ale oceněným obcím  
neubralo.

 Stejně jako v minulých letech byla 
i tentokrát soutěž určena všem obcím ČR zapojeným v systému EKO-KOM 
a soutěžilo se ve třech velikostních kategoriích. Do užšího výběru 16. 
ročníku soutěže O Křišťálovou popelnici postoupilo 66 nejlepších měst 
a obcí – pět zástupců z každého kraje a hlavní město Praha. Ocenění 
získaly 3 nejlepší obce a města z každé kategorie a z těch vítězných vzešel 
i absolutní vítěz. Květiny, malé křišťálové popelnice a v případě vítězů i šeky  
s finanční odměnou předali nejlepším obcím a městům v rámci dnešní 
svatomartinské tour zástupci EKO-KOM, a.s. 

Kategorii obcí do 500 obyvatel ovládly tentokrát Potůčky, v kategorii 
obcí od 501 do 5 000 obyvatel zvítězily Vigantice a v kategorii nad 5 001 
obyvatel dosáhl na vítězství Vimperk. Jihočeský Vimperk se stal zároveň 
absolutním vítězem 16. ročníku soutěže O Křišťálovou popelnici a doplnil 
tak seznam vítězů na putovní Křišťálové popelnici, kterou starostce 
Jaroslavě Martanové předala regionální manažerka AOS EKO-KOM Lenka  
Pravdová.
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 Co je hodnoceno?
 Každý kraj měl pětici nejlepších zástupců. Do celostátního užšího výběru totiž 

postoupili automaticky vítězové z krajských soutěží, další 2 zástupce z každého 
kraje nominovali příslušní regionální manažeři EKO-KOM, a.s., vybírat však 
mohli pouze z obcí, které se umístily v krajské soutěži nejhůře na 5. místě. 
V užším výběru pak o těch nejlepších rozhodovala celá řada kritérií. Jako vždy 
se hodnotilo nejen dosažené množství vytříděného odpadu na osobu a rok pro 
každou komoditu, hodnotil se také poměr tříděného odpadu a komunálního 
odpadu, hustota sběrné sítě (včetně pytlového sběru a individuálních nádob), 
přihlíželo se také k tomu, jestli obec sbírá i nápojový karton, bílé sklo a kovy 
a celkově jaké jsou v obci vytvořené podmínky pro nakládání s odpady. 
Hodnocení je tedy velmi komplexní a provádí se především na základě 
údajů poskytovaných obcemi systému EKO-KOM v rámci jejich pravidelného  
výkaznictví.

VÝSLEDKY SOUTĚŽE O KŘIŠŤÁLOVOU POPELNICI 2019
 
Absolutní vítěz: Vimperk
 
kategorie Obce do 500 obyvatel:
1. Potůčky
2. Český Jiřetín
3. Albrechtice v Jizerských horách 
kategorie Obce 501 – 5 000 obyvatel:
1. Vigantice
2. Velké Bílovice
3. Pržno 
kategorie Obce nad 5 001 obyvatel:
1. Vimperk
2. Telč
3. Jilemnice  Andrea Vodňanská, Agentura ex voto

BÍLÝ KRUH BEZPEČÍ
Bílý kruh bezpečí je zapsaný spolek s působností v celé České republice.  

Poslání BKB sleduje tři cíle: poskytovat přímou pomoc obětem a svědkům trest-
ných činů, podílet se na prevenci kriminality a usilovat o zlepšení práv a posta-
vení poškozených v trestním řízení.
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Kdo je a co dělá Bílý kruh bezpečí 

Bílý kruh bezpečí je nestátní nezisková organizace, která od roku 1991 poskytuje odbornou pomoc obětem, svědkům a 
pozůstalým po obětech trestné činnosti prostřednictvím sítě poraden, ve kterých pracují bez nároku na odměnu zejména 
právníci, psychologové a sociální pracovníci. Poradci poskytují obětem především právní informace, praktické rady, ale 
též psychologickou a emocionální podporu. Konkrétní pomoc se odvíjí od potřeb klientů.  
Našimi klienty jsou např. oběti útoku proti tělesné integritě (loupež, ublížení na zdraví, domácí násilí), sexuálních útoků 
(znásilnění, pohlavní zneužívání), pozůstalí po obětech vražd, ale i oběti majetkové kriminality (např. podvedení senioři). 
Bílý kruh bezpečí se věnuje přímé pomoci ale též zlepšování právního postavení obětí (např. legislativními návrhy). 
 
Principy poradenské činnosti 
Bezplatnost 
 Klienti za poskytované služby neplatí. 
Diskrétnost 
 Poradna zachovává důvěrnost sdělených informací a bez souhlasu klienta nesmí být poskytnuty jakékoli informace 

mimo poradnu. Klient má právo vystupovat v poradně anonymně. 
Nestrannost 
 Poradna je otevřena všem obětem trestných činů bez ohledu na pohlaví, původ, sociální postavení, vyznání či věk.  
 Rada je bez hodnocení a je podána s přihlédnutím ke klientově situaci. Poradci respektují klienta a jeho rozhodnutí. 
 
Naše pomoc zahrnuje tyto služby:  

 
NON-STOP linka pomoci obětem 
Vedle pomoci poskytované tváří v tvář v síti poraden poskytuje Bílý kruh bezpečí též 
nepřetržitou telefonickou pomoc na bezplatné lince pro oběti kriminality a domácího násilí. 
Linka je provozována na evropském telefonním čísle 116 006.  
 

Pomoc zvláště zranitelným obětem 
Kromě bezplatných konzultací s odborníky nabízí Bílý kruh bezpečí zejména: 

I. Podpora případového manažera 
Tato služba zahrnuje možnost provážení obětí zejména v podobě opakovaných telefonických či osobních konzultací, 
pomoc při zpracování žádostí a návrhů v trestním řízení, ale v případě potřeby též doprovod k policejním výslechům a 
hlavnímu líčení. Doprovodu zpravidla předchází příprava na jednání v poradně BKB. 

II. Terapeutický program 
Pro oběti zasažené traumatem nabízíme krátkodobou terapii s cílem je stabilizovat psychiku a podpořit v obtížné situaci. 

III. Víkendové pobyty pro klienty Bílého kruhu bezpečí 
Psychorekondiční pobyty pro oběti násilné trestné kriminality, případně pro 
pozůstalé po obětech obsahují nabídku relaxace, rehabilitace, rozhovory s 
psychologem, art-terapií a setkání s dalšími lidmi, kteří prožili trestný čin. 

IV. Spolupráce s Nadačním fondem Filipa Venclíka 
Posláním fondu je podpora obětí a pozůstalých po obětech násilných 
trestných činů. 
 
Bílý kruh bezpečí provozuje pracoviště v těchto pobočkách: 

 

Kontakt: www.bkb.cz, bkb.brno@bkb.cz, tel. 732 842 664 
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Nejvíce rozšířené, nejméně kontrolované, nejvíce podceňované
Neustálé urážky a ponižování partnera, zanedbávání nebo přímo týrání 

nemohoucího rodiče či brutální bití dětí, znásilňování manželky – to vše 
a mnohem více lze zařadit mezi případy domácího násilí. 

Podlitiny od bití, vytrhané vlasy, psychický kolaps, závislost na alkoholu či 
drogách, zlomeniny, popáleniny, škrcení až k bezvědomí a konečně smrt – to 
vše mohou být jeho následky.

Jako neuvěřitelný paradox se může jevit konstatování německého kriminologa  
H. J. Schneidera, dle kterého je domácí násilí tou nejrozšířenější formou násilí 
na světě, avšak zároveň nejméně kontrolovanou a nejvíce podceňovanou. 
Tento vskutku smrtící koktejl činí z domácího násilí jeden z nejzávažnějších 
společenských problémů světa. Proč společenských? Odmítnutí domácího násilí 
jako privátního problému dané domácnosti zdůrazňuje potřebu zastavit násilí 
zásahem zvenčí a poskytnout pomoc ohrožené osobě. Pokud bychom aplikovali 
přísloví „co se doma uvaří, to se doma sní“, daleko větší počet obětí by tak 
zůstalo bez pomoci a skončilo tragicky.

Co všechno si vlastně můžeme představit pod slovy „domácí násilí“? 
Ukazuje se, že nejde jen o problém týraných žen, ale zasahuje i seniory, děti 
či hendikepované osoby. Stranou však nejsou ani muži coby oběti nebo osoby 
žijící v homosexuálních vztazích. Ačkoliv se projevuje mnoha způsoby, můžeme 
za společné znaky považovat zejména blízký vztah mezi osobou násilnou 
a ohroženou, který domácí násilí činí specifické. Právě z důvodu blízkosti, 
emocionální i ekonomické provázanosti často nechtějí osoby ohrožené páchané 
násilí přiznat. Dalším typickým znakem je postupný nárůst násilí, a to jak 
z hlediska frekvence útoků, tak i jejich závažnosti. Násilí se tak může do vztahu 
vplížit takřka nepozorovaně, ale posléze ohrožovat i život, jak víme z celé řady 
příběhů, z nichž některé byly i medializovány. Zároveň je u případů domácího 
násilí možné rozeznat násilnou a ohroženou osobu, jejichž role se nestřídají. 
V opačném případě můžeme hovořit spíše o tzv. italské domácnosti, kde násilí 
pramení od obou aktérů, z nichž žádný nemá jasnou převahu. Posledním znakem 
je pak místo, kde k násilí dochází. Tím je zpravidla právě domácnost, tedy místo 
skryté pohledům okolí. Jde o místo považované většinou z nás za útočiště. Na 
osoby ohrožené domácím násilím však právě zde čeká nebezpečí.

Vzhledem k závažnosti domácího násilí bylo zpracováno množství výzkumů, 
ze kterých vyplývá, že nejde o problém ojedinělý či okrajový. Naopak – některé 
výzkumy uvádí, že každý pátý člověk se někdy v životě přímo setkal s domácím 
násilím, a to bez ohledu na jeho společenské postavení, náboženství či barvu 
pleti. Přitom ty nejzávažnější případy jsou často velmi dovedně a dlouhodobě 
maskovány samotnými oběťmi.
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Díky propracované legislativě existují v České republice nástroje pomáhající 
ohroženým osobám situaci řešit. Jedná se nejen o poměrně známou možnost 
vykázání násilné osoby z domácnosti ale též předběžná soudní opatření, která 
pomáhají ohroženou osobu chránit. Krom toho existuje celá řada míst pomoci, 
jejichž posláním je vykřesat jiskru naděje pro ohrožené osoby a pomoci jim 
prakticky s nalezením východiska. Řešení domácího násilí přesto není snadné 
a ohrožená osoba často sbírá odvahu a síly ještě dlouho poté, co si uvědomí, 
že něco není v pořádku. Stejně jako u nemoci platí i zde, že čím později je 
problém řešen, tím komplikovanější je „léčba“. Právě proto lze doporučit již 
při prvním náznaku domácího násilí vyhledání odborné pomoci či konzultaci,  
jak situaci řešit. 

Klíčovou roli ve zprostředkování pomoci hraje okolí ohrožené osoby, které 
má šanci jako první zjistit, že něco není v pořádku. V takovém případě je velice 
důležitá podpora a nabídka odborné, kterou může poskytnout např. kterákoliv 
z 9 poboček Bílého kruhu bezpečí (viz www.bkb.cz, bezplatná nonstop linka 116 
006) nebo Intervenční centra sídlící v každém kraji (www.domaci-nasili.cz).

Mgr. Vladimír Vedra 
jednatel brněnské pobočky Bílého kruhu bezpečí

Jak se projevuje nebezpečné pronásledování a co s ním dělat?
Zeptali jsme se za Vás právního poradce pro oběti kriminality Mgr. Vladimíra 

Vedry z organizace Bílý kruh bezpečí na téma stalkingu, tedy obtěžujícího 
sledování.

1. Udělaly oběti nebezpečného pronásledování (tzv. stalkingu) nějakou 
chybu, která způsobila chování stalkera? Vyprovokovaly nějak ten nevyžádaný 
zájem?

Obecně lze říci, že stalking není vyprovokované jednání a odpovědnost za něj 
nese pronásledovatel. Na druhou stranu máme zkušenost, že v řadě případů 
může oběť stalkingu přispět k této situaci zejména tím, že nezaujme jednoznačný 
postoj k pronásledování, tzn. nesdělí jednoznačně, že si nepřeje další kontakt, 
nebo dokonce sama pronásledovatele kontaktuje. Tím vzbuzuje další naději, že 
bude-li pronásledovatel dostatečně usilovný, dočká se odezvy na své pokusy 
o kontakt.

2. Uvědomuje si stalker, že se dopouští něčeho špatného? Dá se mu to nějak 
vysvětlit?

Odpověď na tuto otázku je odvislá od typu stalkera. Dle odborníků existují 
pronásledovatelé, u nichž je skutečně stalking důsledkem psychické poruchy, 
ale většina netrpí žádným diagnostikovatelným psychickým onemocněním. 
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Může se jednat však o osoby, které chtějí tímto způsobem projevovat 
svou moc nad životem oběti. Přibližně polovinu případů pak představují 
pachatelé domácího násilí, kde došlo k odloučení oběti, avšak pachatel svůj 
„boj“ odmítá vzdát a stále ztrpčuje své oběti život, ačkoliv spolu již nesdílí  
obydlí.

3. Co může udělat pronásledovaná oběť? Může se sama nějak aktivně 
bránit?

Základní doporučení je jednoznačně sdělit stalkerovi, že další kontakt je 
nevyžádaný. Lze doporučit tak učinit prokazatelným způsobem, což může mít 
vliv na případné následně dokazování v trestním řízení. Lze tak učinit např. 
dopisem doručeným do vlastních rukou nebo za přítomnosti další osoby, 
která bude vystupovat nejen jako svědek, ale též případně obránce, pokud 
by došlo k eskalaci násilí v rámci kontaktu. Prostředníkem může být ale také 
např. advokát. Tím dává oběť najevo, že je připravena využít i právní prostředky  
ochrany.

Dle nebezpečnosti stalkera lze doporučit též sestavení bezpečnostního plánu, 
tedy opatření ke zvýšení bezpečí oběti. Příprava bezpečnostního plánu je velmi 
individuální a závisí na možnostech. Proto tento plán sestavujeme s každým 
klientem „na míru“.

4. Co prožívá oběť během pronásledování?
Pronásledování má vždy psychické následky, zejména v podobě prožívání 

strachu a stresu, které mohou vést časem i ke zdravotním potížím. Někteří 
pronásledovatelé si ze své činnosti udělají jediný životní cíl a pak se snaží dohnat 
oběť až na pokraj šílenství. Následky na straně oběti (ať již psychické, zdravotní 
či hmotné) jsou často vnímány pachatelem jako jeho vítězství, které je může 
motivovat k dalším snahám škodit.

5. Kdy už se vlastně stává stalking trestným činem?
Předpokladem naplnění skutkové podstaty trestného činu nebezpečného 

pronásledování ve smyslu § 365 trestního zákoníku je jednak opakovanost, 
resp. dlouhodobost jednání stalkera, tzn. nemůže jít o jednorázový čin. Doba 
vyžadovaná pro trestný čin však závisí od intenzity jednání stalkera, tzn. zda 
se jedná o kontaktování prostřednictvím nevyžádaných SMS, telefonování, 
e-maily nebo fyzické sledování, popř. ničení majetku. Obecně lze říci, že bude 
postačovat jednání v délce cca 2 měsíců. Důležité je pro posouzení trestnosti 
i chování oběti, jak jsme zmínili výše.

Práce s oběťmi trestných činů v poradně Bílého kruhu bezpečí
V roce 2019 bylo na území České republiky spácháno necelých 200.000 

trestných činů, z toho více než 13.000 násilných. Za každým z těchto čísel 
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anonymní statistiky stojí alespoň jeden konkrétní poškozený – oběť kriminality, 
která musí řešit celou řadu problémů spojených s následky trestného činu. 
Každá z nich má své individuální potřeby. V naprosté většině případů jde 
zejména o potřebu důstojného přijetí pracovníky institucí (nemocnice, policie, 
soud či média), ale také ze strany svých blízkých. Právě tato potřeba je velice 
silná v citlivých případech, jako je například znásilnění či pohlavní zneužívání. 
Dalšími potřebami je získat informace, uplatnit svá práva, domoci se 
odškodnění či „pouze“ najít někoho, kdo dokáže naslouchat problémům oběti  
a porozumí.

Místem, kde lze tyto služby bezplatně získat, je Bílý kruh bezpečí – nezisková 
organizace, které se od roku 1991 věnuje pomoci obětem trestných činů, 
což zahrnuje činnost od návrhů na zlepšení právního postavení poškozených 
v trestním řízení či zvyšování informovanosti laické i odborné veřejnosti 
o problémech obětí. V konkrétních případech pomáhají pracovníci BKB obětem 
tváří v tvář v 9 poradnách v celé ČR či telefonicky na non-stop bezplatné lince 116 
006. V poradnách pracují dobrovolníci z řad právníků, psychologů a sociálních 
pracovníků, kteří nabízí především právní informace, pomáhají uplatnit práva 
a nároky obětí, poskytují praktické rady ale také psychologickou a emocionální 
podporu.

Práce s oběťmi probíhá na principech bezplatnosti, odbornosti a diskrétnosti. 
Bez souhlasu klienta tedy nesmí být (s výjimkou případů zákonné oznamovací 
povinnosti) poskytnuty jakékoli informace mimo poradnu. Klient má právo 
dokonce vystupovat v poradně anonymně.

Klientovi lze poskytnout jednorázovou intervenci, ale je též možné, aby klient 
využil podporu poradnu opakovaně. To je vhodné zejména tam, kde trestný 
čin delší dobu hrozí či dokonce stále probíhá (např. u případů domácího násilí 
či nebezpečného pronásledování). V případech závažných trestných činů může 
klient využít pomoci případového manažera provázejícího jej trestním řízením 
včetně doprovodu k výslechům. U prožitků spojených s traumatizací (např. 
závažné případy domácího násilí, pokus vraždy či znásilnění) nabízí Bílý kruh 
bezpečí též terapeutický program a případně účast na víkendových relaxačních 
pobytech. 

Pro objednání je možné využít tel. 732 842 664 nebo e-mailovou adresu  
bkb.brno@bkb.cz.

Mgr. Vladimír Vedra
jednatel brněnské pobočky Bílého kruhu bezpečí

www.bkb.cz
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Mobilní poradna Bílého kruhu bezpečí pro oběti kriminality v JmK 
Cíl projektu:  zvýšení dostupnosti pomoci obětem kriminality v Jihomoravském kraji 

prostřednictvím „mobilní poradny“, tzn. vozidla typu dodávky s uzpůsobeným 
vnitřním prostorem pro poskytování konzultací (sedadla proti sobě se stolkem 
uprostřed) 

Očekávaný přínos pro JmK: zajištění odborné psychické a právní podpory pro občany, kteří se stali 
obětmi trestných činů v rámci celého území Jihomoravského kraje + posílení prevence 
kriminality zvýšením informovanosti občanů o rizicích 

 
DŮVODY PŘEDLOŽENÍ PROJEKTU: 

 
- Drtivá většina obětí kriminality, která se obrací o pomoc na brněnskou poradnu Bílého kruhu 

bezpečí žije v Brně či okolí. Oficiální statistika kriminality (viz příloha č. 2) přitom ukazuje, že 
k páchání závažné kriminality dochází na území celého kraje. Je tedy zřejmé, že velká část obětí 
v Jihomoravském kraji zůstává bez potřebné podpory při překonávání následků způsobených 
trestnými činy. Hlavními důvody je jednak nedostatečná informovanost o nabízené pomoci a 
současně obtížná dostupnost pro řadu obětí, které pomoc nevyužijí z důvodu vzdálenosti. 
 

- Zkušenost Bílého kruhu bezpečí (informace o organizaci viz příloha č. 3) získaná během uplynulých 
23 let poskytování pomoci obětem kriminality v JmK zároveň ukazuje, že řada obětí latentní 
kriminality (např. znásilnění, nebezpečné vyhrožování, vydírání, domácí násilí, týrání dětí apod.) 
nevyhledá sama aktivně pomoc. Je tudíž třeba být při nabídce podpory proaktivní a nečekat, až 
se oběti ocitnou ve fázi, kdy jim jde o život. 

 
- Současně je nezbytné přiblížit informace o dostupné pomoci lidem mimo krajské město, jelikož 

neinformovanost venkova je ve velkém kontrastu s výrazně lepším stavem povědomí o 
možnostech pomoci v Brně. V oblasti preventivně-osvětové činnosti umožní projekt navázat 
spolupráci s obcemi na území JmK, např. zapojením do místních akcí pro veřejnost. 

 
- Zkušenost z pilotního projektu detašovaného pracoviště v Moravském Krumlově (v roce 2016) 

s cílem rozšiřování dostupnosti ukazuje, že vytváření dalších kontaktních míst v regionu je 
organizačně a finančně náročné, aniž by řešilo otázku dopravy pracovníků do místa, tzn. koncept 
mobilní poradny se jeví jako ekonomicky i organizačně výhodnější a současně výrazně zvýší 
dostupnost služby. 

 
PUBLIC RELATIONS - ŠÍŘENÍ INFORMACÍ o mobilní poradně 
 
Navržený projekt představuje inovativní způsob zajištění pomoci obětem registrované i latentní 
kriminality, který doposud nemá v ČR obdobu. I proto s sebou nese značný potenciál medializace, čímž 
může dojít k posílení informovanosti veřejnosti. Je proto předpokládáno při zahájení provozu 
uspořádání tiskové konference, kde bude zástupcům médií představen koncept mobilní poradny a 
zároveň zde budou prezentovány subjekty podporující projekt. 

Dále v souvislosti se zahájením provozu budou o mobilní poradně písemně informováni zástupci obcí 
s žádostí o podporu šíření informace v rámci ORP. Pro účely propagace služby bude zpracován též 
informační leták, který bude rozeslán společně s dopisem na obce. Informovanost též bude posílena 
uveřejněním nabídky pomoci v místních periodických tiskovinách vydávaných obcemi. 
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Milí přátelé,

chceme ze srdce poděkovat za vaši štědrost v minulém ročníku Tříkrálové 
sbírky. V obcích v působnosti Oblastní charity Rajhrad se vybraly neuvěřitelné 
4 716 871 korun. Velice si vážíme vaší podpory, která rok od roku sílí a díky níž 
můžeme nadále odborně i lidsky pomáhat seniorům, nemocným lidem, lidem se 
zdravotním a mentálním postižením, lidem v sociální a hmotné tísni, ohroženým 
dětem a mládeži.

Díky vašim příspěvkům jsme mohli uskutečnit některé z projektů a u jiných jsme se 
posunuli kupředu. Výtěžek sbírky pomohl:

• částečně financovat plánovaný nový výtah v budově Domu léčby bolesti s hospi-
cem sv. Josefa,

• částečně financovat zamýšlenou rekonstrukci některých vícelůžkových pokojů, 
ze kterých budou v budoucnu pokoje jednolůžkové,

• dofinancovat provoz obou oddělení hospice.

Další ročník Tříkrálové sbírky se uskuteční od 1. do 24. ledna 2021.

V následujícím roce bychom rádi:

• zakoupili dvě nová auta pro Charitní pečovatelskou službu,
• zdárně dokončili výše zmiňovanou rekonstrukci vícelůžkových pokojů v hospici,
• usnadnili rozjezd nové služby – domova se zvláštním režimem (dříve Chráněné 

bydlení sv. Luisy) – a vybavili domov potřebnými zdravotními pomůckami. 

Charita Česká republika, Vladislavova 12, 110 00 Praha 1 
E-mail: tks@charita.cz • www.trikralovasbirka.cz
Celostátní sbírka je řádně evidována a kontrolována 
dle osvědčení Magistrátu hlavního města Prahy 
č.j. S-MHMP/1327710/2012 a 1340351/2012 
ze dne 15. 10. 2012.

5 % 5 %
10 %

15 %65 %

65 % místní charity
15 %  diecézní charity
10 %  pomoc do zahraničí
5 %  zákonné režie sbírky
5 %  projekty Charity ČR

Rozdělení výtěžku
Tříkrálové sbírky

Vaše důvěra je pro nás závazkem a současné velikým 
povzbuzením do další práce. 
Prosíme vás proto o podporu. Moc děkujeme!

Mária Durkáčová, koordinátorka dobrovolníků
Oblastní charita Rajhrad • Jiráskova 47, 664 61 Rajhrad
Tel.: 736 529 319 • maria.durkacova@rajhrad.charita.cz 
www.facebook.com/OblastniCharitaRajhrad/
www.rajhrad.charita.cz
www.trikralovasbirka.cz 
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INZERCE

Vánoční soutěžje opět t
ady!

  DrOptikMoravia   dr.optik_moravia   www.doctoroptic.cz
Vánoční soutěž od 1. 10. 2020 do 31. 12. 2020 v prodejnách Doctor Optic.  

Pravidla soutěže najdete na www.doctoroptic.cz.

Rozdáme Kč
540.000

Každá prodejna soutěží  

samostatně  

o svého výherce!
A VYHRAJTE ŠEK NA 10.000 Kč
KUPTE SI U NÁS BRÝLE

Vánoční šek

pouze v

na10.000 Kč

Masarykovo náměstí 1665/8, ŠLAPANICE
tel.: 773 260 803, email: slapanice@droptik.cz

Na portálu Slapanicko.info najdete program na víkend i práci v okolí 
Šlapanický portál se stal za 8 let svého fungování největším informačním zdrojem 

v regionu. Dnes tak na jeho stránkách kromě regionálních zpráv a přehledu 
kulturních  akcí najdete také denně aktualizované nabídky zaměstnání a bydlení. 

Chcete si prohlédnout fotky z Žerotínských farmářských trhů nebo si přečíst 
o právě probíhajících rekonstrukcích, ale rádi byste se přitom vyhnuli pročítání černé 
kroniky? Všechny regionální zprávy jsou řazeny do rubrik, takže si lehce zvolíte, co vás 
zajímá, ať už je to aktuální dění, policejní hlášení nebo kulturní a sportovní události. 
Pokud vám ale jen povědomí o okolním dění nestačí, toužíte vyrazit ven a hledáte 
událost, které byste se mohli zúčastnit, sledujte kalendář regionálních akcí. Najdete 
v něm festivaly, výstavy, promítání, besedy a další možná vyžití pro rodiny, skupiny 
i jednotlivce. Vyhledávat je můžete jak v celém regionu, tak v konkrétních obcích. 
V případě, že akci sami pořádáte a chcete, aby se o ní dozvědělo i široké okolí, máte 
možnost na ni právě zde upozornit zveřejněním pozvánky v přehledném seznamu 
událostí. Nejzajímavější a nejčtenější z nich se objeví také na facebookové stránce 
Region Šlapanicko, kterou v současnosti sleduje přes 300 uživatelů. Pokud chcete 
být o dění v regionu průběžně informováni, stačí se připojit.

Možná vás ale v tuto chvíli víc zajímá, jak sehnat práci poblíž svého bydliště.  
I s tím si portál poradí. Poptávku místních firem najdete v sekci s nabídkami práce. Ve 
vyhledávání nastavte, o jaký obor máte zájem a do jaké vzdálenosti jste za zaměst-
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náním ochotni dojíždět, a můžete začít vybírat. Firmy, kterým momentálně schází 
pracovní síla, tady mají možnost oslovit potenciální zaměstnance prostřednictvím 
bezplatného inzerátu a zároveň využít vysokou návštěvnost portálu pro vlastní pro-
pagaci – díky bezplatné inzerci mohou rozšířit povědomí o nabízených službách pří-
mo v místě svého působení. Získat nové zákazníky a připomenout se těm stávajícím 
navíc můžete i zařazením své společnosti do katalogu firem a služeb. 

Navštivte portál  www.slapanicko.info  a zjistěte, jaké možnosti nabízí právě 
vám.

RegionyBrněnska.cz
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